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Vist que els reunits són el total de membres de l'Ajuntament 
Ple, el Sr. President obre l'acte i s'entra a conèixer els afers 
inclosos en l'ordre del dia. 
 
     1.- APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS DEL: 
         26-10-1994 I 15-11-1994. 
  
Tothom manifesta que ha llegit les actes de les sessions dels 
dies 26 d'octubre de 1994 i 15 de novembre de 1994. 



VOTACIó: APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 
 2.- DECRETS DE L'ALCALDIA 
 
Per ordre de l'Alcaldia es notifica a l'Ajuntament en Ple dels 
Decrets de l'Alcaldia dictats des de l'última sessió plenària 
fins avui. 
La Corporació se`n dóna per assabentada. 
 
 3.- OBRES DE CLAVEGUERAM DE LA RONDA DE PONENT 
 
Es dóona lectura al Decret de l'Alcaldia núm. 248/1994, de 4 de 
novembre, que contracta les obres de clavegueram de la ronda de 
Ponent, pel règim excepcional d'esdeveniments catastròfics. 
En l'esmentat Decret es recull els danys produïts per les pas-
sades inundacions dels dies 10 i 11 d'octubre, que afectaren el 
paviment i la claveguera de la ronda de Ponent. 
ATÈS que la reparació de la claveguera fou considerada urgent 
per entrar problemes de salubritat, aquesta reparació es porta a 
terme adjudicant les obres a PACSA, per un import de  
4.054.414'- pessetes. 
ATÈS el que disposen els articles 51.1.C de la Llei municipal i 
de Règim Local de Catalunya i 117 del Reial Decret 781/1986. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció del següent. 
ACORD: 
Donar-se per assabentat de les obres de reparació de la clave- 
guera i paviment de la ronda de Ponent, contractada per l'Al- 
caldia sota el règim excepcional d'esdeveniments catastròfics. 
Aprovar sol.licitar a la Generalitat de Catalunya l'ajut que 
correspongui, d'acord amb la documentació que s'annexe, per 
paliar els danys soferts en un sector de la ronda de Ponent per 
les recent inundacions i a l'ampara del Decret 268/1994, de 14 
d'octubre. 
El Sr. Alcalde defensa la proporta tot dient que arran dels 
aiguats a la zona residencial Can Carner, es va enfonsar un 
col.lector d'aigua que va produir també l'enfonsament del ferm 
del mateix carrer, les obres es van haver de contractar i exe- 
cutar d'una manera urgent, amb un pressupost aproximat entre 4 i 
5 milions de pessetes, es preveu que se'n doni compte al Ple 
d'aquesta contractació, tamnateix també se'n ha donat compte a 
la Generalitat, al Consell Comarcal i després ho passen a 
l'Estat, per si fossin objecte de subvenció per part d'alguna 
partida destinada a circumstàncies catastrófiques. 
LA CORPORACIÓ SE'N DONA PER ASSABENTADA. 
 
 4.- CONTRACTACIÓ PLA DE PENSIONS 
 
Aquest Ajuntament ha estudiat la possibilitat de constituir un 
Pla de Pensions pel sistema d'ocupació, per als seus treballa- 
dors, per la qual cosa s'ha adreçat a diverses entitats finan- 
ceres. 
El promotor, en aquest cas l'Ajuntament de Castellar del Va-    
llès, ha trobat d'interés per als seus treballadors constituir 
aquest fons, de tal manera que el seu personal de cara al fu- 
tur tingui uns drets econòmics consolidats que li permetin 
afrontar amb més seguretat la jubilació. 
D'entre les ofertes presentades, Banc de Sabadell, Caixa de 



Catalunya i Banco Central Hispano, s'ha trobat com més 
avantatjosa la que presenta el Banc de Sabadell, en 
conseqüència, a l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels 
següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Constituir un Pla de Pensions pel sistema d'ocupació, 
destinat a acollir al personal de l'Ajuntament de Castellar  
del Vallès, a l'ampara de la Llei 8/87 de Regulació dels Plans i 
Fons de Pensió i del Reglament que la desemvolupa. 
SEGON.- Contractar mitjançant concert directe, a l'ampara de 
l'article 275.2.b de la Llei Municipal i de Règim Local de Ca- 
talunya, amb el Banc de Sabadell, SA i Bansabadell Gestió, En- 
titat Gestora de Fons de Pensions, SA, l'aprovació, gestió i 
dipòsit del Pla de Pensions que es denominarà "Ajuntament de 
Castellar del Vallès". 
TERCER.- Aprovar l'esborrany de Reglament del Pla i facultar al 
Sr. Alcalde, com a representant de l'entitat promotora, a 
quantes gestions siguin necessàries i la signatura del corres- 
ponent contracte. 
El Sr. Alcalde defensa la proposta tot dient que, per part del 
personal de l'Ajuntament hi ha interés en contractar un pla de 
pensions per a garantir una sèrie de prestacions a l'acabar la 
vida laboral o bé per determinar situacions de risc laboral, 
llavors, a proposta del Comité d'Empresa vàrem tenir una reu- 
nió per determinar les condicions i les aportacions que es fa- 
rien des de l'Ajuntament, hi ha un petit increment en la par- 
tida que destina l'Ajuntament als ajuts socials que anirà des-  
tinat a aquest pla de pensions. 
S'obre un torn d'internvecions amb la del partit popular i el 
seu representant Sr. Miquel-Angel Soria que diu: "nosaltres ho 
veiem amb bons ulls, creiem que és profitós per tots els tre-   
balladors i que és una cosa bona i que s'ha de votar que sí". 
Per Inicitiva de Catalunya, el Sr. Tomeu Calafell manifesta que 
el seu vot també serà favorable. 
En igual sentit es manifesten els altres grups.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 5.- RECEPCIÓ INSTAL.LACIONS D'AIGÜES DEL RACÓ 
 
Per acord del Ple de data 25 de maig de 1993 i 30 de novembre de 
1993, l'Ajuntament de Castellar del Vallès adquirí de Ca-lama, 
SA, la Fundació Maria del Corral i del Sr. Antonio Ba-    rata 
Gual, l'adquisició d'afloraments d'aigues, pous, ins-      
tal.lacions de bombeig, impulsió, canonades i dipòsit de 
distribució, parcel.les tècniques, etc.. 
Entre els drets adquirits figurava el de subministrament en alta 
a la Cooperativa del "Alt Vallès", actualment "Suminis-    tros 
de Aguas del Alto Vallès", SCCL, la qual feia el submi-    
nistre en baixa a la part de població d'el Racó, Airesol-D i 
Vinya del Quico (Sant Feliu del Racó), amb caràcter fiduciari 
segons es despren del contracte subscrit amb el Sr. Antoni Ba-  
rata i la Cooopetariva. D'aquest acord es diu que l'Ajuntament  
podrà instar al titular o el fiduciari l'entrega de les ins-    
tal.lacions. 
ATÈS el caràcter bàsic de la distribució domiciliària d'aigua 
potable i de competència municipal tal com estableixen la Llei 
de Bases de Règim Local i la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya que concorda amb la Llei de Bases, a travès dels 



articles 63 i 64. 
 
ATESA la conveniència que sigui l'Ajuntament o el seu legal 
concessionari qui prestà aquest servei. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aceptar la cessió a favor de l'Ajuntament de la titu-  
laritat de les instal.lacions de distribució en baixa d'aigua 
potable a les zones d'el Racó, Airesol-D i Vinya del Quico, que 
el Sr. Josep Casas Cunill en nom de la Cooperativa "Sumi-   
nistros de Aguas del Alto Vallès". 
SEGON.- L'empresa SAUR, començara a prestar el servei en els 
llocs indicats, a partir de l'1 de gener de 1995. 
El Sr. Alcalde defensa la proposta en el sentit de que la 
"Cooperativa de l'Alto Vallès", venia prestant el servei d'aigua 
en baixa a la urbanització del Racó, Airesol-D i al sector de 
Sant Feliu que es coneix amb el nom de la Vinya del Quico. Tal 
com varem quedar amb el Sr. Barata a l'hora de com-  prar-li les 
instal.lacions d'aigua, aquestes companyies fidu-   ciàries que 
prestaven el servei havien d'eliminar-se un cop     l'Ajuntament 
agafés el servei, per diferents motius adminis-    tratius s'ha 
retardat, però en aquests moments, i sense con-  traprestació, 
se`ns han lliurat aquestes instal.lacions i pa- sarem a donar el 
servei en baixa a través de la nostra conces-  sionària en 
comptes del servei que es feia a travès de la Coo- perativa del 
Alto Vallès. 
En torn d'intervencions el Sr. Miquel Angel Soria del PP diu: 
"nosaltres aquesta operació no la veiem clara, i per tant pre- 
ferim presentar la nostra abstenció". 
El Sr. Tomeu Calafell per IC manifesta que: "el nostre grup 
encara que no té prou coneixements sobre el tema, i per aquest 
motiu ens abstindrem". 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer  diu: "que el seu vot serà a 
favor, donat que aquesta recepció forma part del conjunt glo- 
bal de l'operació de l'aigua que considerem  que va ser molt 
positiva, encara que aquesta, concretament, tots som cons-    
cients que és la part menys positiva per les instal.lacions 
absoletes que tenen, però que s'ha d'acceptar". 
El grup socialista, també es manifesta a favor de la proposta. 
El Sr. Alcalde intervé per aclarir que la informació que man-   
ca, és a la disposició de tothom. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, amb el següent 
resultat: 
   - Vots a favor  : QUINZE (15) dels regidos de CiU, G.Socia- 
                     lista i ERC. 
   - Vots en contra: CAP    (0). 
   - Abstencions   : DUES   (2), dels regidors d'IC i PP. 
 
 6.- RETRIBUCIÓ A LA COMPANYIA SAUR 
 
La sol.licitud de SAUR, SA, "Sociedad de Abastecimientos Urba-  
nos y Rurales, SA", de 16 de març de 1994, demanant l'actua-    
lització de la retribució en baixa que ja fou feta en anterior 
acord de Ple i assignació de la retribució per la distribució 
del subministrament en alta. 
ATÈS que aquesta assignació en alta tingué un caràcter provi- 
sional, a l'espera de coneixer un historial de l'evolució dels 
subministres en alta, que permetrà definir amb seguretat uns 



paràmetres fixes de retribució i una fórmula de revisió en 
funció dels índex o conceptes que intervinguin. 
ATÈS que en el contracte actualitzat amb l'empresa SAUR, SA, i 
que fou aprovat per l'Ajuntament en Ple de data 14 de setembre 
de 1993, en els seus pactes III i IV, es contempla l'aportació 
del contractista a l'ampliació i millora de l'abastament de 
Castellar del Vallès, mitjançant la corresponent repercussió 
tarifària i el sistema de retribució anyal en funció del capí- 
tal pendent d'amortitzar i interessos en l'anualitat en curs. 
ATESES les converses mantingudes amb els representants de 
l'empresa SAUR, SA, per definir aquestes retribucions i con- 
siderant el càlcul de retribució per inversions realitzades 
l'any 1994. 
ATESES que conegudes les circumstàncies històriques de la 
distribució en alta, l'empresa SAUR sol.licita la fixació de la 
retribució en alta, així com l'aprovació de la fòrmula de 
revisió. També demana la modificació de la fórmula de revisió de 
la retribució de gestió del servei en baixa, per tal de que 
aquesta fórmula polinòmica reflexi l'actual incidència real dels 
diversos paràmetres que hi intervenen de manera repre- sentativa 
dels costos d'explotació del servei. 
A proposta del President de la Comissió de Governació, a 
l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Fixar definitivament en QUARANTA-NOU PESSETES I VINT 
CENTIMS (49'20'- pta) el m3 d'aigua del subministrament en alta, 
a abonar a l'Empresa SAUR, SA, per la gestió d'aquest servei de 
distribució d'aigua potable de l'1 de gener a 31 de desembre de 
1994. 
SEGON.- Aprovar la fórmula polinòmica proposada per a la re-    
visió anyal del preu anterior, a aplicar l'any 1995 en base a la 
retribució aprovada en la present anualitat. 
TERCER.- Modificar el redactat de la fórmula polinòmica en 
l'actualització de la retribució del preu en baixa a SAUR, i 
aprovar la fórmula proposada. 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde fent menció a que el tema de 
la retribució de la companyia SAUR el portem cada any, en alta, 
pel que és en baixa seguim una fórmula polinòmica des de l'any 
1982, i no té cap variació des d'aquest any 1982, exceptuant la 
que ara portem. Es tracta de que, per un cantó tenim un servei 
en alta, a les companyies al major, i que ells ens fan la 
distribució en baixa, com potser l'aigua que donem a Mina 
Pública de Terrassa que, via Aigües de Matadepera, es fa el 
subministre a Matadepera, i també a algunes urbanitzacions. 
Encara hi ha alguna Cooperativa en marxa, a aquestes els ho 
donem en alta. I l'aigua en baixa evidentment és la distribu-   
ció al municipi. L'aigua en alta, com que era el primer any en 
que podiem aplicar la tarifa, és a dir la retribució de SAUR la 
vàrem fixar abans de començar l'aplicació i vem fer una 
previsió, aprovant un preu de 43 pta/m3, sense tenir en compte 
el finançament. Llavors un cop passat aquest any s'ha redefi-   
nit aquesta retribució en alta i pasem de les 43 pta a 49 pta, 
tenin en compte el finança ment que va fer la companyia per la 
compra de tot el que és l'aqüífer de Castellar; aquest servei en 
alta es fixa la quantia en 49 pta, la retribució amb alta té, 
bàsicament, tres paràmetres: 1r. el personal; 2n. l'electricitat 
i el 3r. va en funció de l'IPC. En tot cas entenem que la 
retribució que ens proposen de 49 pta/m3, és correcta, s'ha de 



tenir en compte que nosaltres l'aigua en alta, la venem a 54 
pta/m3, quedant un marge d'aquesta en 4 pta, aproximadament. 
La segona part del tema fa referència a la revisió de la fór- 
mula en baixa, el que s'hauria de fer és tocar els paràmetres 
que estaven absolets, i fixar una nova distribució de les va-   
riables en funció de l'evolució que ha sofert des de l'any 1982, 
simplificant molt aquesta seria l'explicació de la pro-   posta 
que es presenta a aprovació. 
En torn d'intervencions, el Sr. Miquel Angel Soria del PP diu:  
"En el nostre grup ja fa anys que sentim parlar l'aquesta fór-  
mula polinòmica, i fóra qüestió, sempre des del nostre punt de 
vista, de buscar uns gestors que puguin estudiar correctament el 
valor de la nostra aigua, que és un bé que tenim, no només per 
fer el servei públic d'abastament d'aigües a la població, sinó 
per treurén profit, creiem que s'hauria d'estudiar amb una 
gestió neutral, és a dir una gestió que pugui dir el benefici 
que podem treure de la nostra aigua, ja que si les gestions les 
fa l'Ajuntament, la companyia sempre mirara els seus interessos 
i potser amb una gent preparada que estudiés la qüestió a fons, 
en sortirien beneficis. Per tant, el nostre vot en aquest cas 
serà en contra." 
Per Iniciativa de Catalunya El Sr. Tomeu Calafell diu: "el 
nostre grup es manifesta, una mica en la línia que ha esmentat 
el grup popular, i tal com ja hem manifestat en altres oca-     
sions, aquí a Castellar caldria fer un estudi del tema de 
l'aigua i que es consultés amb altres companyies, també, per 
veure si podien haver-hi desfaçaments amb la companyia actual, 
ja que fins ara ens movem en el que l'actual companyia ens in-  
dica i en aquest tema hi ha la qüestió de la fórmula polinómi-  
ca. Nosaltres optaríem en que es fes un estudi i que es dema-   
nessin pressupostos a altres empreses per poder estudiar el tema 
de l'aigua i veure si realment ens convé la qüestió de la 
fórmula polinòmica amb SAUR o no ens convé. Per aixó el nostre 
vot, en aquest cas, serà en contra." 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC diu: "nosaltres en aquest punt 
ens abstindrem. En la reunió amb els regidors de l'Ajuntament i 
un tècnic municipal i amb els representants de la companyia 
d'aigües de Barcelona, de la qual depèn SAUR, van fer les se- 
ves explicacions, van defensar la seva proposta i la veritat és 
que si considerem que, en part, potser tenien una certa raó em 
va donar la sensació que en uns moments els representants de 
l'equip de govern tiraven més cap al cantó de la concessio-
nària, de la companyia, defensaven més la posició de la compa- 
nyia que no pas la dels contribuents castellarencs. Aquesta és 
la sensació que ens va donar, però com que tampoc som tècnics  
en aquest aspecte, i es va fer una proposta que, nosaltres va-  
rem considerar lloable, la proposta feta per l'equip socia- 
lista de que s'arbitrés un tècnic que no fos ni de la compa-    
nyia ni de l'Ajuntament, no per fer un pressupost ni un estudi 
sobre el tema del canvi o no canvi de companyia, sinó per la 
revisió de la formúla polinòmica,. No es va acceptar, i ens va 
semblar que l'equip de govern es decantava més per la compa- 
nyia sense mirar els interessos dels castellarencs, per aquest 
motiu ens abstindrem". 
 
Pel grup socialista la Sra. Pilar Llaquet: manifesta: "el nos- 
tre grup, en aquest tema també se sent una mica decepcionat,   p 
erquè quan en el mes passat es va retirar aquest punt de l'ordre 



del dia, nosaltres demanavem abans d'adoptar una deci-  sió, 
tenir una anàlisi econòmica, seriosa dels beneficis em- 
presarials de la companyia contractada (SAUR), i ens vem tro-   
bar en aquestes reunions informatives, amb que unes explica-   
cions dels representants de SAUR, ja semblaven suficients per a 
l'equip de govern per tenir una confiança total en la seva 
gestió. Per nosaltres aquests arguments no són suficients, falta 
un estudi, per part d'un tècnic, per demostrar-ho i per- què el 
nostre vot sigui a favor, ja que amb un estudi mostra que tenim, 
a SAUR li poden quedar uns 20 milions de pessetes a l'any, que 
és una mica exagerat. 
El Sr. Alcalde fa unes aclaracions en les intervencions fetes:  
- pel que fa al servei en alta, la retribució si que és nova 
aquest any. El servei en baixa ja va ser per una fórmula molt 
discutida en el seu moment i els paràmetres no han variat.   
allavorens va ser considerada correcta, per la majoria de les 
forçes polítiques i també dir, que no hi ha hagut variació en 
quant als paràmetres, l'únic que ha variat és el tema mate-rial. 
Dieu que potser, en algun moment,  l'equip de govern de-  
fensava més l'opinió dels senyors de SAUR que no pas la dels 
castellarencs, aixó va ser perquè nosaltres ja estaven con- 
vençuts amb aquesta fórmula, en tot cas del que es parlava més 
era dels mecanismes de revisió que tenim respecte als números 
que ens presenten que no pas d'una fórmula polinómica que en tot 
cas és una aplicació matemàtica d'uns paràmetres. Les va- 
riables llum, personal, i altres que incloem administració, 
despeses corrents, etc.., aquestes variables en tot cas ana- ven 
en funció d'una fòrmula matemàtica, això no ho podem variar i en 
tot cas és en aquest sentit, en la revisió de les dades que ens 
dona SAUR és on es fixava una mica el debat i on estavem d'acord 
en que es fixessin nous punts de control de cara als anys 
vinents per fiscalitzar la seva actuació en el municipi. No s'ha 
de confondre una posició més o menys favorable que va ser 
manifestada per tots, en el seu moment de l'operació de l'aigua, 
amb una discusió a fons del tema de la retribució. 
En torn de replica el Sr. Jordi Permanyer per ERC manifesta que 
els paràmetres que són variables poden variar i poden alterar 
aquesta fórmula, per exemple, no és el mateix, l'any que es va 
aprovar aquesta fórmula, el número d'abonats amb l'augment 
considerable, i aixó repercuteix amb una eliminació o reducció 
de despeses en segons quins temes. 
Pel grup socialista el Sr. Josep Rodriguez diu: "sembla que que 
de vegades fem afirmacions que estan fora de lloc i aixó és 
conseqüència de que no entrem en detall dels temes, et faré 
memòria d'una intervenció feta en una comissió informativa; diem 
que la fórmula polinòmica és correcta perquè va ser aprovada 
l'any 1982 per totes les forces polítiques. L'any 1982 totes les 
forces polítiques vam entendre que la fórmula d'aquell moment 
era l'aplicada i quan enraonem d'una fórmula polinòmica, i per a 
les persones que no coneixen ben bé les matemàtiques, es pot dir 
que és una suma de factors, llavors evidentment, l'actuació de 
l'empresa s'ha modificat, no és el mateix tenir un Cens 
d'habitants consumidors d'aigua X, en l'any 1982 que el que 
tenim ara, el rendiment que se'n treu no és el mateix que el de 
l'any 1982. Nosaltres l'únic que hem proposat i sembla que 
l'equip de govern no ha valorat aquesta circumstància, perquè el 
que intentem és defensar als contribuents i veure si la fórmula 
és vàlida per ara. Nosaltres tenim un estudi fet per un tècnic 



en la matèria i parla de que els beneficis són desproporcionats, 
llavors, el dia que vosal- tres ens ensenyeu el que teniu 
nosaltres farem el mateix, i per últim lamentar que els nostres 
tècnics no fessin un infor- me en aquesta línia." 
El Sr. Alcalde lamenta l'existència d'un estudi fet i que no 
s'hagi vist, ja que tenir una informació que pot beneficiar al  
ciutadà i no presentar-la no és una actitud lògica. Nosaltres en 
la comissió informativa convocada, vàrem fer venir una sè rie de 
persones per comentar el tema, el més normal hagués estat 
presentar en aquell moment l'informe i contrastar-lo amb els 
presents. 
El Sr. Josep Rodríguez remarcà al Sr. Alcalde que l'afirmació   
que fa no és correcta, diu que els tècnics fan un informe, aixó 
no és del tot correcte, el que fan és assistir a una reunió 
informativa i es limiten a respondre les preguntes. Nosaltres el 
que volíem era provar a veure el què passava, i ens vem donar 
compte, que la voluntat, quan es va retirar el tema de la 
sessió, no era la que nosaltres pensavem. Per vosaltres només 
compten els arguments de l'empresa, nosaltres estavem disposats 
a revisar l'informe d'un tècnic independent, ara pensar que 
l'evolució de l'empresa des de l'any 1982 a l'any 1994 les 
variables que intervenen es mantenen els mateixos percentatges, 
és com dir que no existeix l'aigua, ja que com tots sabem els 
percentatges de personal estan variant totalment en totes les 
empreses. 
El Sr. Alcalde mostra el seu desacord amb la manera com s'ha 
portat el tema, i remarca que en la comissió es va quedar que a 
nivell de la gestió global de SAUR nosaltres estàvem en la 
confiança que la gestió global de SAUR havia estat bona i que 
això no treia que els haguessim de discutir les variables de la 
fórmula polinòmica. 
El Sr. Patricio Mercado replica tot dient que: "nosaltres quan 
juntament amb les ordenances fiscals hi havia el tema de 
l'aigua, vam dir que no estaven d'acord tal com estava i que 
s'havia de fer un estudi en profunditat, hi accediu i aquí ens 
enganyeu, ja que no hi havia voluntat de fer aquest estudi, i 
això queda ben palés en la reunió, tal com ha dit ERC ho 
defenseu a capa i espasa, no només no feu un estudi, sinó que 
ens porteu a l'Enginyer, que no ens aclareix res, llavors no ens 
defenseu un estudi que no heu ni fet. Nosaltres si que en tenim 
un, això no vol dir que estigui del tot correcte, ja que no en 
sabem prou i no tenim els mitjans per fer-lo. L'única defensa 
que teniu és la de la confiança, perque porten setze anys 
treballant per l'Ajuntament, jo us dic que el bon gestor no té 
de fer cap qüestió de confiança, el bon gestor el que ha de fer 
es una analisi de la situació i si aquesta confiança es mereix, 
que hi sigui, jo puc tenir la meteixa confiança que vosaltres, 
però com oposició que represento haig de controlar el que pasa". 
 
 
El Sr. Alcalde torna a intervenir per aclarir el perquè de la 
decisió presa, i recalca un altre cop, que no és manera d'ac-   
tuar nsi és disposa d'aquest informe no presentar-lo per con-   
trastar-lo amb els tècnics presents. 
VOTACIÓ: S'APROVA PER MAJORIA ABSOLUTA amb el següent resul-    
tat: 
    - Vots a favor  : NOU (9), dels regidors de CiU. 
    - Vots en contra: SET (7), dels regidors del PSC, IC, i PP 



    - Abstencions   : UNA (1), del regidor d'ERC. 
 
 7.- PRESSUPOST GENERAL PER A L'ANY 1995. 
 
 Vist l'expedient tramitat per la confecció del Projecte de 
Pressupost General de 1995 i les seves Bases d'Execució, 
d'import 1.063.200.000'- de pessetes, el sotasignat proposa a 
l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents. 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment el Pressupost General per a        
l'exercici de 1995, d'import 1.063.200.000'- pessetes, que 
desglossat per Capítols ofereix el següent detall: 
 
 INGRESSOS: 
 a) Operacions corrents: 
CAP.  I.- Impostos directes .................  483.000.000'-  
CAP. II.- Impostos indirectes ...............   50.000.000'-  
CAP.III.- Taxes i altres ingressos ..........  287.300.000'-  
CAP. IV.- Tranferències corrents  ...........  239.500.000'-  
CAP.  V.- Ingressos patrimonials ............    3.400.000'-  
 
 b) Operacions de capital. 
CAP.VI .- Alienació d'inversions reals.......      - - - -    
CAP.VII.- Transferències de Capital .........      - - - -    
CAP.XI . -Variació de Passius Financers .....      - - - -    
                TOTAL INGRESSOS ............ 1.063.200.000'-  
 
 DESPESES 
     a) Operacions corrents: 
CAP.  I.- Remuneracions de personal .........  402.384.131'-  
CAP. II.- Compra béns corrents i serveis ....  490.056.869'-  
CAP.III.- Interessos ........................   63.000.000'-  
CAP. IV.- Tranferències corrents  ...........   48.259.000'-  
 
 b) Operacions de capital. 
 
CAP. IX.- Variació de Passius Financers .....   59.500.000'-  
                TOTAL DESPESES  ............ 1.063.200.000'-  
 
SEGON.- Aprovar inicialment les Bases d'Execució de l'indicat   
Pressupost. 
TERCER.- Aprovar el programa d'inversions que s'incorporarà 
progressivament al Pressupost, mitjançant modificacions pres-   
supostàries i en funció de l'estat d'ingressos. 
QUART.- Exposar-ho al  públic, per un termini de quinze dies 
hàbils, a efectes d'examen i reclamacions i considerar-ho de-   
finitivament aprovat si, al finalitzar el termini d'exposició,  
no s'ha presentat cap tipus de reclamació. 
 
 
 
El Sr. Alcalde  defensa la proposta tot dient que és la prime-  
ra vegada que aquest Ajuntament aprova un pressupost, al mes de 
novembre. El pressupost que es porta a aprovació pel proper 
exercici és l'ordinar; igual que el darrer exercici i l'ante-   
rior, es fa una diferenciació entre ordinari i inversions, i el 
d'inversions es presenta un pla i s'anirà aprovant a mesura que 
s'han executat les inversions. Hem de començar dient que tenim 



pressupostats uns ingressos de 1.063.200.000'- PTA, que aixó 
suposa un augment important, ja que l'any passat es van 
pressupostar 910.000.000 PTA, perquè respecte als drets 
liquidats que portem ja en aquesta data de novembre, s'acosta-  
rà molt a aquest 1.025.000.000'- PTA, 1.050.000.000'-PTA, 
aproximadament, i ja veurem després en l'estudi de les parti-   
des concretes d'ingressos que, no és un pressupost inflat o un 
pressupost en que s'hagin inventat algunes partides, sinó que es 
correspon a uns drets liquidats que ja teniem en aquests 
moments. 
Començarem fem una mica de repàs als ingressos d'aquest pres- 
supost ordinari i veurem que hi ha una evolució respecte  l'any 
1993, 824.000.000'-, any 1994 910.000.000'- i aquest any 
1.063.200.000'- PTA. Respecte a impostos directes hem passat de 
385.000.000. l'any 1993 a 466.000.000 el 1994 i 483.000.000 PTA, 
l'any 1995; impostos indirectes bàsicament és l'impost d'obres, 
seguim pressupostant al voltant dels 48.000.000'- PTA 
50.000.000, aquest anys en pressupostem 50 milions. En el 
pressupost d'ingressos, basicament el tema d'obres, vem comen-  
çar l'any 1992 amb uns ingressos forts perquè hi va haver una 
llicència d'obres al polígon industrial (SONY) que va fer pu-   
jar molt el pressupost, vem anar al voltant dels 80.000.000 de 
pessetes; de tota manera s'ha anat consolidant després dels 
anys, aquesta xifra al voltant dels 60 o 70 milions de pesse- 
tes, però sóm prudents i seguim pressupostant 50 milions per 
aquest ingressos, en taxes i altres impostos l'evolució és 
semblant.  
Passant a l'ànalisi de les partides veiem que la partida que 
s'ha consolidat, la més fiable i la partida més nombrosa a 
efectes de diners, per l'Ajuntament, és l'impost de bens immo-
bles, antiga contribució urbana. L'evolució ha estat especta- 
cular en aquest ultims anys i ho ha sigut basicament per una raó 
de gestió, veiem que l'any 1993 teniem uns drets liquidats de 
210 milions de pessetes, el 1994 hem passat a 286 milions i 
pressupostem pel 1995 290 milions de pessetes, aquest salt ba- 
sicament es produeix en aquest dos exercicis per la consolida-
ció d'una sèrie d'inspeccions fiscals fetes en les vivendes del 
municipi que ens va donar la detecció d'una sèrie de fraus  a 
nivell d'impost de béns immobles, de gent que no pagava, llavors 
aquesta quantia la consolidem i representa aquest any un 27% del 
pressupsot ordinari, és a dir practicament un terç del 
pressupost és amb l'IBI. Altres partides importants en or- dre 
de quantia són la participació que l'Ajuntament té en el Fons 
Nacional de Cooperació Municipal, és a dir els diners que ens 
venen de l'Estat, també ha sofert un canvi important, durant 
tres exercicis seguits l'Estat ens va enviar els matei-xos 
diners, és a dir 172 milions de pessetes; aquest anys i donada 
la negociació que s'ha fet des de la Federación Española de 
Municipios y Provincias i que ha acabat amb uns resultats 
millors dels que teniem fins aquest moment, però molt lluny del 
que desitjariem, es passarà dels 172 milions a 200 milions de 
pessetes, aquesta és la previsió que es fa, i també aquests 200 
milions que rebrem també és una partida molt im- portant a nivel 
del pressupost, concretament representa el 18'47% del 
pressupost, aquests ingressos del Fons Nacional. Altres ingresos 
que s'han consolidat també com importants, dins del pressupost 
és: Impost de vehicles, que té un percentatge sobre el global 
d'un 7%, l'Impost d'activitats econòmiques, que si bé, va 



començar amb un percentatge respecte al global molt important, 
el primer any, i representava aquest primer any, l'any 1992, un 
13% del pressupost i en aquest mo-   ment representa un 7'9%, és 
a dir aquest impost ha baixat molt la seva importància, respecte 
al total del pressupost. Altres ingressos que són importants 
destacar són: l'impost de construccions, que pressupostem 50 
milions i destacar finalment que, per un cantó la taxa 
d'escombraries, cada vegada més, s'acosta al que ens costa el 
servei, com ja sabeu hi havia un desfaçament d'aproximadament 
20, 25 milions de pessetes, entre el que pagavem entre tots, per 
recollir les escombraries i eliminar-les i el que realment ens 
cobraba l'empresa, i aquest desfàs s'ha anat corretgint amb el 
temps, és un pacte a nivell municipal i subscrit practicament 
per tots els grups, d'augmentar paulatinament el que val el 
rebut d'escombraries, per apropar-lo al que costa, en aquest 
moment el rebut d'escombraries ja representa un 4'7% del 
pressupost. Finalment les subvencions públiques, hem tingut una 
esmera aquest ultims anys per intentar aconseguir-les que, tant 
Diputació, Consell Comarcal, com Generalitat, aportin cada cop 
més per les activitats normals ordinaries, que es fan a 
l'Ajuntament, i en principi aquest any es preveuen uns 22 
milions entre les tres Institucions que representen un 2% del 
pressupost; per tant fixeu-vos en aquestes quatre dades en quant 
als ingressos, primer de tot una consolidació d'un 28% dels 
recursos ordina-   ris de l'IBI, un 18% del que ens vé de 
l'Estat i una sèrie d'ingressos, també molt fiables com són 
l'impost de vehicles; construccions i l'IAE, llavors les 
subvencions d'altres institucions queden només amb un 2%. 
Ara passarem al pressupost de despeses per capítols; en el ca-  
pítol 1, que correspon a personal, aquest any hi pressupostem  
402.000.000'- pta, que representen un 37'5% del total del pre- 
supost, aquest percentatge l'hem anat baixant a travès dels anys 
i no nomès per la congelació dels llocs de treballs, que no s'ha 
produit, ja que sempre hi ha hagut una mica de creixement, sinó 
perquè s'han donat concessions a serveis i en alguns casos 
personal; llavors tambè l'augmentar substancialment el capítol 
d'ingressos baixa la repercussió al capítol 1 respecte al total, 
en aquests 402 milions hi incloim una partida de 85 milions que 
és el cost de la seguretat social per l'empresa. El capítol 2 
que és basicament de serveis; en els tres darrers exercicis 
practicament s'ha duplicat, amb el qual una mica lligat amb el 
que passa en el capítol 1, la prestació de servei i al no tenir 
molt immobilitzat l'Ajuntament per un capítol 1 molt fort, ens 
permet disposar més del diner per prestar els serveis de les 
regidories. El que cal destacar, un any més, són els capítols 3 
i 9, el capítol 3 que correspon als intessos que paguem pels 
prèstecs que té l'Ajuntament concrets i del capítol 9 que és 
l'amortització d'aquests prèstecs, és a dir el que paguem per 
pagar aquests prèstecs; aquests dos capìtols, aquest any baixen, 
concretament aquest any estarem sobre uns 122.500.000 pta, quan 
en els últims anys hem passat dels 138 milions, l'any 1992, 130 
milions l'any 1993, 126 milions l'any 1994 i 122 aquest any 
vinent; això obeix basicament a dos factors: el primer hi ha 
hagut una baixa dels tipus d'interès en els prèstecs que teniem 
contrets amb entitats financeres, segona es va fer un 
refinançament l'any 1992, que també va fer baixar la càrrega 
financera i tambè aquest any s'ha negociat amb el Banc de Crèdit 
Local els prèstecs que te- niem amb ells per reduir el tipus 



d'interés, aproximadament en tres punts, i això ha comportat que 
la càrrega financera, sobre tot a nivell del capítol 3, baixes 
substancialment. Tot  això ens porta a que, si bé hem contret 
noves operacions d'en- deutament, aquest any 194-1995, hem anat 
aproximadament als 200 milions, tot i que s'han contret aquestes 
noves la baixa dels tipus d'interès, l'amortització que s'ha fet 
aquest any  no ha fet apujar la càrrega financera, sinò al 
contrari, ha disminuit i molt.  
Pel que fa al capítol de les subvencions, que és el 4, basica- 
ment no varia, les subvencions que es donen per tots els con- 
ceptes a qui l'Ajuntament, les ordinaries, té una mateixa lí- 
nia els ultims anys, s'han congelat en alguns casos i molt poc 
han crescut, en el que és entitats, associacions, etc.., però 
s'han consolidat. La variació respecte a altres anys que és de 
14 ó 15 milions més, és perquè hi han quatre subvencions ex-    
traordinàries per aquest any 1995, aquestes subvencions, per 
ordre d'importància númerica són: els 9 milions que traspasa- 
rem de manera extraordinària a l'Obra Social Benèfica, si es 
aprovat per la comissió de subvencions, que van integrament 
destinats a l'ampliació de la residencia d'avis; la segona 
subvenció que es dona de manera extraordinària és per a 
l'arrenjament de la façana de l'Esglèsia, ja s'havia fer una 
altre subvenció fa dos exercicis, la tercera és la subvenció que 
donem per l'arrenjament de la façana de les escoles Tolrà, que 
és, La Immaculada, Escola Nocturna i Colònies i Esplai,     
aquest edifici aquest any 1995 se celebra el centenari i la 
partida global de l'arrenjament de les dues façanes, tant es- 
glèsia com l'escola és de 5 milions de pessetes, ho determi- 
narem, quan tinguem els pressupostos presentats, i quan passi 
per la comissió de subvencions, l'última subvenció que dona-    
rem de manera extrarodinària, i que en realitat és una con- 
trapartida de despesa, és a dir ens queden 2 milions de pes- 
setes de despesa, però també hi hauran dos milions d'ingres- sos 
en quant a la subvenció que ens donarà la Generalitat és 
l'aprovada de les Agrupacions de Defensa Forestal de Catalunya 
que es farà aquest any a Castellar, any passat va haver-hi els 
gegants i Rialles i aquest anys Les Agrupacions de Defensa Fo-  
restal, el maig; i l'octubre la trobada dels Pessebristes de 
Catalunya. 
En capitol de subvencions, si varia, és per aquestes subven- 
cions extraordinàries, la resta de subvencions ve regulada per 
la comissió de subvencions creada l'any passat, i està formada 
per l'equip de govern i pels regidors de l'oposició, i aquest 
any totes les subvencions que s'han donat a les entitats, totes 
han estat consensuades. 
Ara pasarem a l'estudi de la despesa per regidories; que és a on 
hi ha el desglós dels números que hem fet. 
- Regidoria de Cultura: té aquest any un pressupost aproximat de 
34.800.000 PTA, i com a novetat principal és el funcionament de 
la nova sala de petit format de l'Ateneu i l'Ajuntament 
estableix una programació de fer una obra, conferència o 
representació, un cop al mes, independent del que facin la resta 
d'entitats del poble, només un cop el més l'AJuntament en fara 
ús. S'ha habilitat una partida per aquesta programació de 2 
milions de pessetes. També s'ha de destacar una partida de 
publicacions que basicament correspón, per un cantó al llibre 
d'història de Castellar, que esten elaborant, i vindrà 
complementat amb una sèrie de monografíes, dues o tres a l'any 



que parlin de temes d'interès, la primera que estem preparan és 
sobre prevenció d'incendis. Per acabar l'explicació, dir que ha 
baixat una mica l'aportació al consorci de Normalització 
Lingüística, ja que al dependre de Sabadell, ens determina la 
quantia que s'ha d'aportar, i dir que s'ha incrementat en 
personal, i que el servei que es dona és bo. 
- Regidoria de Governació, no presenta masses novetats, basi- 
cament algun tema d'equipament tècnic, en quan a l'Ajuntament, 
compra d'aparell de FAX, fotocopiadora, etc.., l'única cosa a 
destacar es la previssió per la compra d'un nou vehicle per la 
Policia. Dins d'aquesta partida s'hi preveu la instal.lació dels 
semàfors de Can Carner, que es una despesa al voltant dels 2 
milions de pessetes. El pressupost és de 177.800.000 PTA. 
- Regidoria d'Urbanisme, cal dir que el pressupost d'urbanis-   
me, és el més quantiós, concretament aquest any puja 298 mi- 
lios de pessetes, practicament estariem en el 30% del pres- 
supost. Dins d'aquesta partida hi ha la retribució a l'aigua que 
és molt quantiosa, personal que puja aproximadament uns 90 
milions de pessetes. Com a cosa a destacar hi ha una primera 
actuació que es fera els mesos de gener i febrer i es comença- 
rà al carrer Sant Iscle, que es remodela tot, s'aixequen vo-    
reres i paviment, es fara un nou clavegueram, un paviment es-   
pecial i en cas especial enllumenat. També hi ha una actuació   
de l'asfaltat aixecat, en el cas àntic, i reforçament de punts 
de llum. També en els mesos de gener i febrer està pressupos-   
tat entrar en la remodelació de l'enllumenat, substituint 
l'actual als carrers: Dr. Ferran, Poeta Maragall, i Dr. Verda-  
guer. Les actuacions que fem cada any, de cara al bon temps, 
seguirem amb el pla marcat a tres anys vista, a les urbanitza-  
cions i nuclis disgregats. També hi ha alguns carrers del casc 
antic i zona de l'Eixample que, també es tocaran. Hi ha una 
partida forta de reparació de clavegueran. Hi ha una partida 
destinada a la pavimentació de part de la plaça Joan Coromi-    
nas, els veins de la zona ens van demanar que part de la plaça 
fós pavimentada, per un ús més esportiu. Altres actuacions com 
les subvencions per les Escoles Tolrà i Esglèsia, els projec-   
tes artíctics de l'escultura de la plaça Catalunya, també 
l'elaboració del projecte de la residencia tutelada per a gent  
a gent grans i disminuits psíquics, que en un futur proper      
anirà al costat del nou Ambulatori. Com deia el projecte de 
l'Ambulatori també s'esta fent aquest any, i també el pro-jecte 
de les pistes atletisme en el parc de Colobrés, que practicament 
ja esta disenyat i només cal que els tècnics municipals es 
possin en contacte amb els tècnics de l'INCASOL, per encabir-hi 
aquestes noves pistes atletisme, que estan projectades per l'any 
1995 i previstes per l'any 1996. També es destina la quantitat 
de 5 milions de pessetes, pel pagament, acordat, pel desnonament 
de la nau de la Plaça Major, i un cop fet aquest primer pagament 
ja disposarem de la nau, i es recuperara un espai centric i per 
usus lúdics i culturals. 
 - Regidoria d'Ensenyament, destacar que mantenim una sèrie de 
partides de manteniments i de serveis professionals, les apor- 
tacions a les escoles en quan a llibres, material esportiu, 
activitats extraescolars, etc.. augmenta la quantia que desti-
nem als cicles musicals i també la quantia que destinem a sub- 
vencios a les escoles per contractació d'axiliars a la franja de 
P3. Aquesta partida es nova, ja que s'ha recuperat per 
l'Ajuntament a les tres persones que feien aquesta feina, i en 



contraprestació s'hi passa una partida perquè ells puguin con- 
tractar a aquest personal. El pressupost d'aquesta regidoria 
ascendeix a 57 milions. 
 - Regidoria de Sanitat, la variació més important que hi ha són 
les campanyes de salut que estan incloses dins del progra-  ma 
municipal de prevenció de drogodependències i que té un 
pressupost de 3 milions de pessetes, axiò és nou i com sabeu la 
presentació del pla es va fer fa un parell de mesos i ens vem 
comprometre asignar-hi la quantia que resultés dels di- ferents 
programes que hi havia, concretamen són 7. El pessu- post 
d'aquesta conselleria puja a 10 milions de pessetes. 
 - Regidoria de Medi Ambient: Hi ha una partida important des- 
tinada a plantacions de la plaça Catalunya i també del mobi- 
liari que s'hi ha de posar, jocs, bancs, etc.., també hi ha la 
compra d'un vehicle destinat a la brigada de medi ambient, en 
reposicions d'arbrat hem de computar el que es farà en el 
torrent de Puigverd i que està subvencionada per la Generali- 
tat. Sabeu que la concessionària de neteja i eliminació de re-  
sidus (TRATESA), ens costa aquest any 80 milions de pessetes, es 
seguira fent campanya per recollida de piles, cartó, paper, etc. 
 Hi ha una partida important de manteniments externs d'empreses 
respecte als dos nous verds que assumirem i que són: l'area de 
passeig amb 59.000m2 i la plaça Catalunya, per aquestes dues 
zones es preveu un manteniment mixte, per un cantó destinem a la 
brigada de Medi ambient dues persones més, que venen del pacte 
fet amb l'empresa Sánchez, passarà a tenir 12 persones, i per 
l'altre cantó aquests manteniments bàsics els portara 
l'Ajuntament, i el que son actuacions puntuals, per petites que 
siguin, però que tinguin certa importància, a terceres empreses, 
adoptarem un sistema mixte en quan a manteniment dels verds 
públics. Finalment hi ha la subvenció per la trobada nacional 
d'ADF, que per un cantó és una despesa de 2 milions de pessetes, 
però ve subvencionada per la Generalitat amb el mateix import, 
però comptablement s'ha de computar; i el pressupost total 
d'aquesta regidoria és de 133.700.000'- de  pessetes. 
 - Regidoria d'Esports i Ràdio: mantenim la mateixa estructura 
pressupostària del darrer any, és a dir amb unes quanties en 
quan a material i en quan a funcionament i desprès hi haurà, en 
quant al pressupost d'inversions una quantitat destinada a 
l'arrenjament de la piscina descoberta, tot el que és el terra 
de la propia piscina. Hi ha prevista una actuació forta, en quan 
al Casal d'Estiu, la participació passada ha estat de més de 250 
persones i aquest anys es preveu una incentivació d'altres 
edats. El total de la partida és de 28.770.000'- pta. 
 -Regidoria de Lleure i Joventut: la principal novetat per 
aquest any és l'organització de la Mostra d'Oficis Artesans, les 
partides globals en conjunt són les mateixes, i dependrà de l'ús 
que en faci la Comissió de Festes, la distribució de les 
partides. Com a novetat l'organització del futur punt 
d'informació que entrarà en funcionament durant el mes de gener, 
també hi ha una partida per la festa de Cap d'Any, que serà el 
primer any que es fa. L'import total és de 27.300.000 pessetes. 
 -Regidoria de Benestar Social: Hi ha un fort increment de la 
regidoria, basicament parlem de que seguin apostant pel Pre- 
Taller, Centre Obert, que és el recolçament d'una sèrie d'ac- 
tutuds i de conductes pels nens que tenen dificultat en l'en-   
senyament i en l'adaptació a la societat. Actualment funciona en 
Centre Obert amb més de 30 nens, en el Pre-Taller funciona; 



fusteria, cuina i es va fen algun curs amb CEPRO, hi ha una 
partida destinada a subvencionar a la residencia de l'Obra So-  
cial Benèfica, concretament 9 milions en extraordinaria, i a 
part la ordinària de cada mes que és de 500.000 pessetes. Te-   
nim com ajuts socials aquest any, una partida global de 
10.700.000 pessetes incrementada en més d'un 20% respecte a 
l'any passat. En el Centre Obert s'hi destinen 1.300.000 pta, el 
servei d'assistència domiciliària, és a dir les treballa-    
dores de la llar que ens sol.liciten a través de Benestar So-   
cial també hi pressupostem al voltant de 2 milons de pessetes i 
finalment hi ha una partida que està consensuada i que correspon 
a cooperació al desenvolupament i que és el 0'3% dels recursos 
propis de l'Ajuntament, dos milions de pessetes, arrodonint-ho. 
El total d'aquest pressupost és de 54.700.000 pessetes. 
 - Regidoria d'Hisenda: en el pressupost global d'Hisenda, tenim 
respecte a altres anys un desens motivat per dues raons: 1a.- Ha 
sigut el primer any en que s'ha aplicat respecte la 
concessionaria que ens porta la Recaptació dels Tributs muni- 
cipals, el nou conveni que s'aplica una sèrie de paràmetres     
diferents i per tant el pressupost havia estat fet una mica a 
l'alça, aquest any es pot concretar molt més i per tant hi ha 
hagut una mica de baixa; i per altra banca, tant en els 
interessos dels prèstescs com l'amortització dels prestècs, 
aquest anys baixen uns 4 milions respecte a l'any passat, de-   
gut als factors anteriorment explicats. El total del pressu-    
post d'Hisenda puja a 155.000.000'- de pessetes. 
Tot això és per que fa als ingressos ordinaris, també annexem un 
pla d'inversions que, tal com he dit abans, és més una de-   
claració d'intencions que no una evaluació, cada inversió no- va 
que s'hagi de fer haurà de ser objecte d'aprovació del Ple, és a 
dir, això només és un programa, igual com vem fer l'any  
passat, que es va elaborar un pressupost d'inversions 94-95, 
aquest any hem pressupostat 95-96, hi ha algunes inversions que 
queden per fer aquest any del que era 94-95, i n'hi ha algunes 
de noves, com a més grossa la del segon pavelló mu- nicipal que 
ja ha passat repetides vegades a aprovació del Ple, per 
projecte, sol.licituds, etc.., que té un pressupost global de 
200.000.000'- de pessetes. Hem demanat a la Generalitat una 
subvenció de 100 milions de pessetes, és a dir el 50 per cent i 
que en aquest moments tenim pendents de comptabilitzar, com 
ingrssos propis destinats a això al voltant de 35-40 milions de 
pessetes. Llavors l'intenció d'aquest pavelló municipal 
d'esports és, si el mes de febrer es resolt favorablement la 
subvenció de la Generalitat, és dins de l'any 1995, començar a 
fer el pavelló, i tindrà aproximadament una durada d'un any i a 
l'Ajuntament li correspondria: finançar amb el 35-40 milions, 
una part i la resta la finançariem, si no hi ha altre manera de 
fer-ho, amb endeutament, tal com ja és va acordar. Com que és un 
Pla d'Inversions de dos anys, també el de Generalitat, tant 
potser que hagim de finançar-ho ja el 1995 amb endeutament, com 
que hagim d'anar al 1996, en tot cas deprendrà de l'acord que 
prengui la Generalitat en quan donar exactament la subvenció; 
2.- la segona fase d'ampliació del Cementiri pressupostada 
aproximadament en 25 milions de pes- setes, que queda pendent 
d'aquest any 1994, ara s'està acabant la primera fase, esperem 
que a la primavera quedi acabada aquesta primera fase  que 
consistia en el que són els accessos posar paviment, vorera, 
enllumenat, fer l'entrada; i la segona fase que preveu un 



aparcament i és fa basicament amb les apor- tacions que fa les 
Generalitat, a travès del Pla d'Obres i Serveis i són 11 milions 
de pessetes per administració es farà la resta i es possible que 
hi hagi un acord d'endeutament  per l'any 1996 i seria ja el 
final de la segona fase, depenen del grau d'actuació que es faci 
en aquesta segona fase. El terreny que s'ha adquirir de 
Cementiri, és molt gran i que les actuacions es faran en etapes. 
3.- Una altra de les inversions previstes és la darrera fase de 
l'Ateneu que consisteix en obrir una entrada pel carrer Colom 
amb ascensor i segon la façana del mateix Ateneu, amb un 
pressupost aproximat de 13 milions de pessetes, el finançament 
basicament és amb venda de bens i endeutament. 4.- Una altra 
inversió és la residència de gent gran i disminuïts físics i 
psíquics tutelada, d'acord amb el que preveu la LLei de Benestar 
Social, aprovada per la Ge- neralitat aquest abril passat, 
s'introdueix el nou concepte de les residències tutelades, com 
una fase de les infraestructu- res necessàries per a la gent 
gran. Volem completar tot el que és tema infraestructures per de 
gent gran al municipi, de la següent manera: per un cantó, fent 
aquesta inversió en la residencia, que tindrà una capacitat 
aproximada de 18 places per avis vàlids, unes sis places per 
disminuïts psíquics; l'ampliació de la residència que ens 
representa unes 50 places de l'actual residencia, per a gent no 
vàlida, amb aquesta actuació és preveu que la residència és 
buidi, ja que la gent vàlida i dismimuïts passaran a la 
residència tutelada i quedaran més places de cara a un futur de 
la residència actual. Amb tot això quedara determinat, 
residencia tutelada, centre de dia, a la mateixa Obra Social i 
residència per no vàlids a la mateixa Obra Social, pel qual el 
nivell d'infraestructures de tercera edad quedaria completat 
incloent-hi els dos Casals d'Avis. Amb tot això l'idea es que 
l'any 1995 fem el projecte, que ja està pressupostat, i l'any 
1996 fer l'inversió, que probablement s'haurà de finançar amb 
fons propis de l'Ajuntament. També dins d'aquest Pla 1995-96, el 
1995 es preveu fer el projecte de les pistes d'atletisme previst 
dins de l'àrea verda que formara tot el que és Colobrés i 
Polígon II, i es preveu  per l'any 1996 una inversió de 8 
milions de pessetes, amb tot el que és cobriments de terres, 
aplanaments, etc.. l'idea és anar fent les pistes d'atletisme 
poc a poc a mesura que es pugui pressupostàriament, amb 
instal.lacions esportives es preveu una inversió de 5 milions de 
pessetes, amb les piscines desco-  bertes; i com a inversions 
que ens venen de fora, les zones verdes del Pla de la Bruguera, 
hi ha la zona verdas central que és on hi ha el camp de futbol 
petit, és un dels pactes fets per l'Ajuntament amb l'INCASOL 
l'any 1988 i que va a càrrec tot de l'INCASOL; i la zona del 
parc de Colobres que ho paga el Polígon II del Pla de la 
Bruguera i està dissenyat per l'INCASOL. També dins d'aquest 
apartat d'inversions, tot i que és amb diner ordinari hi ha 
l'actuació que es fa en el torrent de Puigverd, i que esta 
pressupostada en 6 milions, 3 dels quals són de Generalitat. Tot 
això forma el Pla d'Inversions pel 1995-1996. Cal a dir que per 
l'any 1995. només es preveu, venda de bens, concretament un 
solar que hi ha al carrer Sant LLorenç que finançarà 
l'arrenjament de la piscina descoberta i la primera actuació en 
la darrera fase de l'Ateneu. 
La resta, a no ser que la Generalitat contabilitzi la subven- 
ció del Pavelló l'any 1996, els endeutamnents no serien fins 



l'any 1996, o sigui a l'any 1995 no hi haurien nous endeuta- 
ments. Només es preveuria un endeutament pel cas concet del nou 
pavelló, si la Generalitat no ens l'atorga fins l'any 1996  Tot 
això conforma el pressupost d'inversions. 
Ara farem una divisió global de l'estat de l'economia munici- 
pal; d'acord amb els informes economics financers, fets per 
Intervenció hem de dir que actualment tenim l'endeutament més 
baix, igual que va passar l'any passat, dels ultims anys a 
nivell de finançament municipal tenim l'economia totalment 
sanejada. L'any 1987 s'iniciava un període de grans inversions  
com l'Auditori, la piscina coberta, camp de futbol, aquest pe- 
riode comprés entre els anys 1987-1991, va ser de fortes in- 
versions, abans de començar aquestes inversions s'estava al 
12'47% d'endeutament, vem anar evolucionant i comforme es 
contraien els prèstecs és va arribar l'any 1991 al voltant del 
24%. L'any 1991 fins ara, el que s'ha intentat és, per un can-  
tó anar fent inversions i per l'altre anar rebaixant la càrre-  
ga financera i per tant l'endeutament; per un cantó amb un es-  
tricte seguiment del pressupost controlant la despesa ordina-   
ria i per l'altre cantó augmentanten el possible el capítol 
d'ingressos, via persecussió de les bosses de frau que vem 
trobar en els polígons industrials amb altes no fetes a empre-  
preses i també la persecussió del frau en l'impost de Bens Im-  
mobles. Tot això va portar a consolidar uns ingressos amb un 60% 
superiors respecte a l'any 1991 quan en aquests anys hem apujat 
els impostos en les quanties de 6%, 5%, 4% i 3'5%, és a dir no 
es correspon en absolut la puja  que hi ha hagut d'impostos amb 
la quantitat que hem recaptat. L'informe d'Intervencó basicament 
ve a dir que aquests paràmetres que han anat pujant dels 
capítols d'ingressos es corresponen més a una gestió muncipal de 
buscar noves fonts d'ingressos que no pas a una recaàrrega dels 
impostos i taxes. Amb tot això s'ha aconseguit que d'aquell 
endeutament superior al 25% que teniem l'any 1991 hem passat en 
els darrers anys successivament a 20%, 18%, 16%, i aquest any 
passemt de l'exercici 1994 d'un endeutament teòric del 16'1% a 
un endeutament pressupostàri, és a dir el real d'aquest any dels 
capítols IIi i IV, inte- ressos i amortitzacions del 10'87%, 
aquest és el pressupos- tàri. Si ens fixem en l'increment teòric 
que és el mateix però computant la quantia màxima d'interessos i 
amortitzacions de cara als exercicis futurs, aquest endeutament 
es situaria en el 12'49%, en tots els cassos inferior inclús al 
que vem te- nir l'any 1987, creiem que tot això s'ha de dir, per 
deixar vem clar que l'any 1991 hi havia un endeutament molt 
diferent al del període 1987-1991, que va fer una període de 
moltes inversions, i per tant era lògic fer l'endeutament, i el 
període 1991-1995 no és que s'hagi deixat de fer inversions, 
sinò que s'han buscat noves fonts d'ingressos que ens han pogut 
portar en aquest endeutament tant baix, i per tant hem baixat 
més de 12 punts l'endeutament des d'aquella data. En el proper 
maig, deixarem el pressupost de l'Ajuntament de Caste- llar del 
Vallès amb una bona situació financera, i per tant  l'equip que 
vingui després, ni molt menys estarà hipotecat, i la situació 
pressupostària que es preveu és bàsicament la mateixa quantitat 
de diners que es deviem l'any 1991, és a dir al voltant dels 670 
milions de pessetes, però amb la diferència que durant aquests 4 
anys, s'ha anat invertint, s'ha anat fent noves infraestructures 
i a més a l'any 1991 teniem uns ingressos de 600 i escaig 
milions de pessetes i en l'actuali- tat tenim uns ingressos 



consolidats de 1.100 milions de pesse- tes, én ingressos i uns 
690 milions de càrrega financera. Per tnat la situació ha variat 
i molt. Pel que fa als informes econòmics financers que 
s'adjunten estan comptats amb uns ti- pus d'interès, amb 1 punt 
superior. 
S'obre un torn d'intervencions que comença el Sr. Miquel-Angel 
Soria del PP tot dient: "Ferem menció de les paraules que ha 
dit, intentarem aprovar el pressupost de 1995, això demos-   tra 
la seva modestia política i també demostra el seu respecte per 
la Corporació, tal com va succeir l'any passat. Hem d'ex-   
presar la nostra satisfacció per la puntualitat, amb la qual 
se'ns ha presentat el pressupost d'enguany, tanmateix és digna 
d'elogi la presentació molt acurada de tot el seu contingut, 
això com el continent, jo li diria que inclùs fa goig. La nostra 
posicisó seria diferent respecte al pressupost si la votació és 
fes per conselleries, ens agrada les assignacions i la seva 
distribució a les conselleries de Cultura i Lleure, encapçalades 
molt dignament pels Srs: Recordà i Ventura les quals les 
considerem equilibrades, però parlant d'altres despeses, ben es 
cert que hi ha massa personal laboral, el pagament del qual 
representa una dràstica mossegada del pressupost, i aprofitem 
aquesta avinentesa per deixar ben palesa la nostra possició de 
que fora imprescindible contractar el personal laboral més 
adient en qualitat i en quantitat, mitjançant un concurs 
oposició i deixant de banda, sempre que sigui possible les 
contractacions interimes. Començem per la Conselleria de 
Benestar Social: que és la que representa el Sr. Serra; creiem 
que la seva assignació tot i els 54 milions de pessetes és 
minsa, perquè si deixem de banda les subven- cionsd habítuals 
per l'apartat d'atencions socials, només correspónen 10 milions 
de pessetes, és a dir només una centesima part del pressupost. 
Pel que fa a la conselleria d'Ensenyament, amb 57 milions de 
pessetes, sembla una mica que sigui l'Ajuntament l'entitat que 
té les reglamentaries competències d'ensenyament, creiem que 
s'haurien de treure més diners del departament d'Ensenyament de 
la Generalitat, la qual si que té competències plenes. Pel que 
fa a Medi Ambient hi ha algunes partides que són considerables 
com són la neteja  i les escombraries, així com l'eliminació de 
residus, el mobiliari urbà amb 5'5 milions i particularment la 
plantació i reposició de l'arbrat amb 7 milions de pessetes ens 
sembla que és massa, ja que tothom sap el valor dels arbres i 
més o menys el que es cobra per plantar-los. Pel que fa a 
Hisenda són fa-  bes contades; hi ha un deute públic que s'ha de 
pagar interes- sos i amortitzacions, els interessos són de 63 
milions de pes- setes i les amortitzacions de 59 milions i mig. 
Les deudes do- nen un quantitat de 122 milions i mig, vosté ha 
dir que era el 10'87% del pressupost, tot això dins dels 155 
milions que re-   presenta la despesa d'Hisenda, creiem que és 
massa l'endeuta- ment, son 122 milons i mig que se'n van del 
pressupost d'en- guany per pagar interessos i amortitzacions, 
pel que fa a la conselleria d'Esports i Ràdio, teniem algun 
retoc en algunes partides, i sobre tot de ràdio, la ràdio no 
funciona com cal- dria perquè, la ràdio necessita des del nostre 
parer la con- tribució de les cases comercials i industrials de 
la Vila, s'hauria d'aconseguir el permís necessàri per 
transmetre la publicitat, la qual cosa, no només dona uns 
beneficis econò- mics sinó també fa que l'audiència sigui més 
considerable, ja hem dit que el pressupost de LLeure i Cultura 



ens ha semblat equilibrat i en els altres que són més complicats 
com el de Governació i d'Urbanisme on es dona aquest situació de 
massa personal que havia esmentat al començament de les meves 
pa- raules. Resumint una mica la nostra posició hem constatat 
unes assignacions a determinades conselleries, pero n'hi ha 
d'al-    tres que no ens acaben d'agradar, aixó doncs com que 
s'han de votar totes plegades el nostre vot serà en contra". 
Ès el torn d'Iniciativa per Catalunya, el Sr. Tomeu Calafell 
diu: "En aquest pressupost de l'any 1995, com molt bé a dit el 
Sr. Alcalde és el primer any que s'aprova dins del mes de no-   
vembre, supera els mil milions de pessetes, i un municipi amb un 
pressupost d'aquestes característiques hauria d'ésser des del 
nostre punt de vista capaç de donar una qualitat de vida prou 
bona per a tots els castellarencs, però així encara no es 
produeix, és veritat que es fan coses però com ens demostren els 
diferents pressuposts que s'han anat executant i que aquest no 
n'és una excepció no es porta a terme una gestió planificada de 
les diferents actuacions que es porten a terme A vegades es fan 
inversions importants però les coses més cotidianes passen per 
alt, o es detinen partides a alló que interesa a l'equip de 
govern, perqùe és més vistos, perquè pot donar vots, i més 
encara en moments en que s'acosten eleccions  es donen cotrastos 
importants com, per exemple els bons acabats del nou Ajuntament 
i en canvi es troben zones encara de- sateses, zones verdes 
insuficients, places sense acabar o mig deixades, conselleries, 
la gestió de les quals no és del tot eficient, com per exemple: 
educació, urbanisme, etc.., i per citar un cas, el de l'escola 
de Sant Feliu que es va ensorrar i aleshores penso que és un 
fet, una escola que depen el seu manteniment de l'Ajuntament, 
creiem que si es van fen petites reparacions, mai s'arriba a un 
estat tan lamentable, és pendre les mesures adient perquè això 
no hagués passat. En quant a urbanisme, saben que s'ha donat 
compte d'obres per esdeveniments catastròfics, com per exemple a 
la ronda de Ponent, i que també pensem que ha estat una mala 
gestiò perquè l'Ajuntament haurà de pagar uns danys que no li 
correspondrien, perquè si en el seu moment, i ja s'havia avisat 
que aquesta zona de la ronda de Ponent feia un bombat, si en 
aquell moment s'hagués arranjat, el promotor seria el qui 
s'encarregaria de pagar aquestes obres, va deixar passar el 
temps i fins que no hi ha hagut un eslllevisada per 
desprendiment, perquè les terres no estaven prou assentades, 
l'Ajuntament no ha pres mesures, i sort que no hi ha hagut cap 
desgràcia. Per nosaltres torna a ser un pressupost repetitiu en 
que es pren model del presuspost de despeses dels altres anys, 
poca imaginació en les partides que no són més que un calc dels 
anys anterios. Unes partides que creiem, no donen resposta a les 
necessitats que tenen els castellarencs, veiem en moltes 
partides un desastre, com altres anys en urbanisme veiem, com 
per exemple, la consolidació de la viabilitat, però en pocs 
casos s'aixeca el carrer i es fa una remodelació a fons. Aquest 
any es fara el carrer Sant Iscle, però aixó no es fa en tots els 
cassos i aixó pot provocar que els carrers tornin a estar en 
males condicions. Evidentment hi han molts carrers que ho ne-   
cessiten i que encara no estan en les condicions que haurien 
d'estar. Es destinen  partides a projectes artístics, com 
l'acabament de l'escultura de la plaça Catalunya, la qual te-   
nim els nostres dubtes, en la relació preu-obra, una plaça      
que s'està fent i que no agrada a ningú i ja veurem com serà el 



final; dubten també, que en el pressupost destinat a en-     
llumenat per enguany, quan durant molt anys quasibé no si ha 
destinat res, es pugi garantir un enllumenat digne per a 
Castellar. Un altre tema que voldria destacar és el tema que fa 
referència a la malmesa de la plaça Major que a força de fer-hi 
diferents actuacions té de tot menys el que correspondria a una 
plaça Major, té Mercat, blocs de pisos, parking, té naus al 
voltant, Casal d'Avis; dubtem que sigui el lloc més idòni. Per 
altra banda s'inclou en el pressupost el primer pagament per 
indemnització de la nau de la carretera de Sentmenat, tot aixó 
fa que tinguem una plaça Major sense cara ni ulls, tot per no 
haver fer una planificació ni un estudi de la mateixa, i la qual 
cosa comportarà que, quan es voldra fer una actuació de conjunt 
serà molt dificil i costós. En quan al pressupost d'ensenyament, 
com sem- pre no hi ha una política orientada a millorar la 
qualitat de l'ensenyament a Castellar; hi ha una dicotomia entre 
el que realment hauria de fer l'Ajuntament en el camp de 
l'ensenyament i el que fa. L'Ajuntament de Castellar fa 
actuacions que no li correspondrien, com a obres a les diferents 
escoles; fins i tot personal, monitors de gimnàstica, auxiliars, 
etc..,  quan és l'Administració la que se n'ha d'ocupar, no 
volem dir amb aixó que l'Ajuntament no hagi fet una bona gestió 
en aquest sentit, si bé creiem que ha estat fruït de la poca 
pressió que hauria d'haver fet a les Institucions corresponents, 
quan d'altres Ajuntament ho han aconseguit i els diners que 
s'haguessin pogut gastar en aquesta partida els han pogut 
destinar a altres actucions més propies d'un Ajuntament, com 
activitats esportives o culturals. A les Escoles el manteniment 
no s'han fet. i com a anecdota pregunto: Com és que figura 
encara la partida per teléfon a l'Escola de Sant Feliu, si en 
realitat aquesta Escola representa que desapareix?. Per altra 
banda trobem en Sanitat, un pressupost molt minso, quan hauria 
d'ésser un dels capítols força incrementats. A Medi Ambient, com 
es poden donar partides  per plaçes verdes, mobiliari, en que 
pugen només 5 milions i en canvi per plantació i repoblació 
d'arbrats es destinen 7 milions, quan crec que aquesta hauria 
d'ésser una partida que hauria d'anar a càrrec de la Generalitat 
o la Diputació. Podria extendrem en altres conselleries, peró 
més o menys arribariem a les mateixes conclusions. 
En el tema de subvencions crec que es continua en la mateixa 
política de sempre, no és que ens manifestem en contra de la 
tasca que porten a terme les entitats, però la forma com 
s'estableix l'atorgament de subvencions afavoreix actuacions de 
cercle molt tancat i en molts casos és fruït d'una manca de 
gestió portada a terme des del propi Ajuntament, no hi ha una 
política d'esport, ni de joventut ni esplai. En quan a Joven-   
tut i Lleure veiem com apareixen les mal anomenades festes po-  
pulars, que de populars en tenen molt poc, per no dir res, ja 
que moltes d'elles s'ha de pagar i no tenen aquest caire de 
poble doncs que es mereixerien. També vull fer esment al Casal 
d'Estiu que, per aquest any s'incrementa la partida però si ha 
de ser con el del passat estiu, aleshores no se si caldria 
destinar-hi més. 
Ens trobem davant d'uns pressupostos poc convincents, encara que 
part part del Sr. Alcalda s'hagi volgut convecer a l'audi- tori, 
nosaltres votarem en contra." 
Intervè a continuació el Sr. Jordi Permanyer per ERC tot dient: 
"Procuraré ser breu, ja que si he de pasar partida per partida 



ens enganxaria amb el pressupost vinent. El que si es cert és 
que ja tenim un altre cop el pressupost sobre la tau- la, 
recordem que el pressupost d'ingressos, la partida impor- tant i 
que és la que compte, és els impostos i taxes que és va aprovar 
per majoria practicament, i nosaltres també vem votar a favor, i 
aquest pressupost d'ingressos pensem que és bastant realista i 
que no s'ha inflat massa. El pressupost hauria d'ésser la línia 
política que l'equip de govern vol seguir en cada moment, el que 
pasa és que el pressupost que s'aprovara ara, al final quan 
s'acabi la liquidació dificilment serà el mateix pressupost, 
perquè recordem que al llarg de l'any hi han unes constants 
modificacions de partides referents a aquest pressupost, algunes 
són per motius tècnics, però la majoria jo diria que les que 
més, són motius purament d'interés polític d'aquell moment. 
Pressupost de despeses és diferent del d'ingressos, m'imagino 
que aquí no serem unànims, no votarem a favor, o al menys 
nosaltres votarem en contra i lamentem que en la seva discussió 
no es vagi poder contrastar ni parlar amb la majoria de regidors 
de l'equip de govern, perque ens expliquesin algunes coses que 
fan referència a la seva conselleria, tota l'explicació va ser 
feta pel Sr. Alcalde. 
Començarem per les regidories: 
- Cultura:  té un pressupost de 34 milions de pessetes, d'a- 
quest 22 milions es podria dir que són de gestió d'aquesta 
Conselleria, una gestió que considerem que en la majoria dels 
casos és erronia. Com per exemple la programació de l'Auditori  
que tal com s'ha dit en repetides vegades, no compte amb seg- 
ments importants de la població, sobre tot el sector juvenil, 
aixó pel que fa referència a preus, i a activitats, per segons 
quines activitats l'Auditori no és el lloc més adient, encara 
que queda molt bé per penjar-se la medalla de l'activitat fe-   
ta. Considerem excessiva la partida de 2.600.000'- pta. del Casa 
de la Vila, i més quan es manipula interessadament amb 
fotografies, inauguracions, i sobre tot quan s'apropa el temps 
de les eleccions i no hi ha una informació que nosaltres con-   
siderem bàsica i objectiva, com és la informació dels plens  que 
només hi surt la votació i a vegada encara erroniament, i sense 
especificar el motiu de la votació, i no hi ha l'apartat, que 
moltes vegades és important, que és el de suggeriments i 
preguntes. Resumin direm que es podrien fer activitats  que no 
fossin tan cares, racionalitzant més aquestes activitats i 
canviant els llocs cada vegada, segons l'activitat que es portés 
a terme. 
 - Urbanisme: s'ha parlar del tema de viabilitat, és un tema que 
per molt que es digui que es fa un pla, a no se quants anys, per 
arrenjar els carrers de la població, el fet és que la immensa 
majoria d'aquests carrers s'hi pasa una capa d'as- falt i prou, 
i per aquest motiu quan plou els carrers queden embassats 
d'aigua, s'ha de tornar a refer, i aixó representa més 
inverssió, mes despeses. Cada cop els carrers van pujant de 
nivell i en alguns llocs ja estan al mateix nivell de les 
voreres, això va bé perque és un estalvi en les barreres ar- 
quitectòniques, però no va bé per altres coses. El tema de 
conservació d'immobles, que és una partida important amb 11 
milions, que no està massa especificada i una partida en la que 
nosaltres considerem excessiva és l'escultura de la plaça 
Catalunya i que el seu cost és d'uns 12 milions de pessetes, 
considerem extremadament excessiu aquest cost per una escul- 



tura. També hi han subvencions que no hi haurien de ser, o al- 
menys amb aquesta quantitat, com la subvenció per l'arranja- 
ment de la façana de l'Esglèsia i el Patronat Tolrà, recor- dem 
que són competències que no pertoquen a l'Ajuntament i 
considerem que aquestes partides de 5 milions de pessetes són 
excessives pel manteniment o arranjament d'unes façanes, sobre 
tot la del Patronat Tolrà que és particular. 
- Ensenyament: Aquesta, a diferència d'altres anys, potser és la 
conselleria que no hi veiem tant problema en el tema pres-   
supost, malgrat el que s'ha dit, i que hi han moltes competèn- 
cies que pertanyen a la Generalitat i el que si diriem és que  
la mala gestió que considerem que es fa, es supleix amb l'aug- 
ment i amb el considerable pressupost que té i es cobreixem 
basicament les necessitats que té la població en matèria 
d'ensenyament a la Vila. El que si que hem de criticar és 
l'elimi- nació que hi ha hagut aquest any de les auxiliars que 
tenien a les Escoles. 
- Sanitat i Benestar Social: Considerem que hi ha hagut una 
millora en la seva gestió, el regidor aconsegueix subvencions  
que serveixen per millorar la gestió de la conselleria, i te-   
nim l'impressió que s'aconsegueix més per la predisposició dels 
professionals de la conselleria que per voluntad política. Tobem 
a faltar informació i orientació sexual individualitzada pels 
joves. 
- Medi Ambient: Creiem que es podria avançar molt més, tant en 
quantitat com en qualitat cap a la recollida selectiva i l'e-   
liminació de residus, que recordem que hi ha una Llei aprova-  
da pel Parlament de Catalunya, que posa de plaç l'any 1997, 
perquè les poblacions més grans de 5.000 habitants, tinguin ja 
coberta la recollida selectiva i l'eliminació de residus, con-  
siderem que s'hi avança, però podria anar més ràpid, si tenim en 
compte que hi ha un regidor que té dedicació exclusiva en 
aquesta conselleria , i per tant considerem que no caldria 
aquesta dedicació exclusiva per la feina que s'està fent ac- 
tualment en Medi Ambient. 
- Esports i Ràdio: Al repasar les partides d'aquesta conse- 
lleria hi vem trobar a faltar una partida destinada al gimnàs 
municipal, desprès resulta que el gimnàs municipal va ser 
canviat d'ubicació, per ampliar la biblioteca, cosa que encara 
no s'ha fet, i confiem en poder parlar-ne algun dia, i resulta 
que s'ha fet un contracte de prestació de serveis i el que era 
gimnàs municipal funciona autònom, a l'Institut, sense que no- 
saltres en sapiguem res, l'equip de govern continua amb la 
política de concessió de serveis de les instal.lacions que són 
públiques amm privats o empreses privades. Practicament el 
gimnàs era l'única que quedava sense ser concessionada. Prac-   
ticament si totes les instal.lacions esportives estan amb 
aquesta concessió, a mans privades, poca feina tindrà el regi-  
dor d'esports. Recordarem, en aquest cas, que no es fa un 
seguiment acurat sobre la gestió d'aquests particulars con-     
cessionaris d'instal.lacions municipals, aprofito per recordar 
que, des del mes de juliol tenim demanat una comissió informa-  
tiva sobre la gestió económica i d'activitats de les pistes de 
tennis, tal com queda reflectit en el conveni, que cada any es 
facilitarà un informe, i fins avui encara no s'ha fet, i en base 
aixó diem que el seguiment no es prou acurat. En temes d'esport 
trobem a faltar una política a seguir; en l'esport escolar, 
nosaltres considerem que, des de l'Ajuntament el que s'hauria de 



fer és una bona coordinació sobre tot en l'esport escolar i es 
deixa tot a les mans de les entitats o escoles, és una situació 
d'abandó. El tema de la ràdio segons teniem entés s'havia de fer 
una renovació de fons, però sembla ser que s'ha quedat a mitjes, 
i trobem a faltar una promoció de la ràdio municipal, no es sap 
en quin dial està, la gent no sap que s'hi fa, i el que és més 
greu, pensem que abans de fer aquesta promoció s'hauria de saber 
d'on es parteix, qui l'es-   colta, que s'ha fa, etc. 
- Lleure i Joventut: S'ha abaixat la partida de la festa ma-    
jor, encara que globalment es manté la mateixa, i en matèria de 
joventut sembla ser que no hi ha res, malgrat que es diu que hi 
han altres conselleries que teballen en el tema del joven, però 
hi han temes, com l'atur, habitatge, que no es tenen en compte. 
Ara pasarem al tema d'inversions i endeutament; en inversions hi 
ha un pla biennal, algunes d'aquestes inversions les consi- 
derem necessàris i imprescindibles, com la residència tutelada 
d'avis, però el que no sabem ven bé, quines aniran a l'any 1995 
i quines a l'any 1996, semble ser que és un bon programa a dos 
anys, de cara a les eleccions municipals, perquè la pre- 
sentació del programa serà bona, encara que sense saber gaire a 
on va. La proposta que volem fer, és que la residència tute- 
lada d'avis, que té un pressupost de 55 milions, que es facin 
les gestions adients amb la Generalitat, perquè abans d'apro- 
var les pressupostos de l'any 1995, de la Generalitat, hi des- 
tinin la partida adient, i si no pot ser, com a mínim que es 
començi a bellugar el tema, perquè l'any 1996 es pugui fer 
aquesta residencia. L'endeutament diriem que es sostenible, ja 
s'han explicat els motius pels quals ha baixat aquest % d'en- 
deutament i reconeixem la millora de la gestió, i del control  
de la despesa, però hem de considerar que hi ha contribuit 
l'augment del pressupost i també va molt bé amb el refimança-   
ment que s'ha fet, han baixat els tipus d'interès. En general   
podriem dir que hem vist moltes partides globals, que no van 
concretament a una cosa, sinó que sòn partides susceptibles de 
modificacions posteriors del pressupost perquè no estan massa 
ben especificades i segons el moment i l'oportunisme es faran 
unes modificacions, per inverir en un loc o gastar en un al-    
tre, i en canvi sí que veiem, a nivell d'oposició, és que sem-  
bla ser que per part de l'equip de govern, en alguns temes molt 
concrets es busca el consens i la col.laboració, però són per 
coses petites, temes de subvencions, per temes que l'equip de 
govern podria tenir problemes de cara a l'opinió pública, però 
en canvi en altres coses no es busca aquest consens. I perquè no 
hi veiem aquest esperit de servei a la població, aquest esperit 
que, el definiria com volgut, encara que moltes vegades sen's ha 
dit que en un Ajuntament no hi ha dretes ni esquerres, qur tots 
treballem pel bé del poble, però si que es mota la sensibilitat 
que té cada persona, la sensibilitat so- cial, la solidaritat, 
la participació, etc...que penso que en aquests pressupostos no 
hi queda reflectit, i en base aixó votarem en contra". 
Per últim intervé el grup socialista amb el Sr. Patricio Mer- 
cado  tot dient: "La nostra proposta inicial era dir que vo- 
tarien en contra sense entrar-hi en detalls, no obstant no ho 
creiem adient i explicarem el perquè de la nostra posició. Co- 
mençare dient que la meitat dels regidors de l'equip de govern  
no coneixen el pressupost de la seva conselleria, i això es per 
una raó molt senzilla, perquè no han vingut a cap de les 
comissions informatives que s'han fet. Ara diré el perquè no 



voliem entrar en la discussió del pressupost: "Donem una im- 
portància a la presentació dels pressupostos que no la té, 
perquè estem davant uns pressupostos fictisis, uns pressupos- 
tos que només tenen un caràcter orientatiu, no tenen res més, 
diem aixó perquè aquests pressupostos, a l'igual que els an- 
teriors es veuren sotmesos a modificacions mensuals, i en base 
aixó, de que serveix aprovar ara uns pressupostos si durant 
l'any, mes a mes, els anireu canviant, i una modificació, tal 
com es contempla en la Llei, és normal que es faci, per exem-   
ple l'any passat que es va fer una modificació per la compra  
de SAUR, però que s'hagin de modificar els pressupostos perquè 
els Srs. Regidors no són capaços de gastar els diners que te- 
nen assignats per a la seva conselleria, això suposa treball, i 
sembla ser que vostes no estan disposats a fer-ho. No sou 
capaços d'esgotar-ho i per això a finals d'any el Sr. Alcalde 
recull els diners sobrants de les partides per destinar-los a 
altres coses, per això diem que es fictici i no entrarem en el 
detall de les partides per una raó evident, perquè tenia molta 
raó el Sr. Alcade quan ens va dir que sempre es deia el ma-     
teix, però això és això perque sempre es fa el mateix i són uns 
pressupostos que si es comparan amb els de l'any 1994, hi han 
modificacions que incrementen el presuspost i la resta queda 
igual que l'any 1994. 
Qualificarem el pressupost dient que s'hi troba a faltar una 
manca de sensibilitat social. No han variat les subvencions que 
cada any ens van donant, i axiò sí, aquestes partides sòn les 
que s'esgoten més aviat. 
Fare menció sobre el capítol I, el capítol de personal, inclo- 
sa la Seguretat Social, en el pressupost de l'any 1994 aquest 
capitol era d'uns 360 milions, i per aquest any es pressupos- 
ten 402 milions, i a la vista d'aquesta xifra ens preguntem. -
que ha passat aquí?. Si l'augment als treballadors és d'un 3'5% 
per un cantó , a part dels augment fets al personal de la 
Policia Local per compromisos adquirits, i preguntem: de la 
resta que se n`ha fet?. Criem que la raó es l'augment de 
plantilla , un augment que es produeix contradictoriament amb 
els fets de l'equip de govern en anys anteriors, que volen 
reduir costos de personal i a més ho fan, les senyores de la 
neteja, els escombriaires, etc.. No obstant per un canto es 
redueix la plantilla i per l'altre s'augmenta, en alguns casos  
que poden ser justificats ho trobem correcte, però augmentar- la 
perquè si, i que any rera any vagi comportan més despesa, quan 
arrivi un període de restricció, després tornarem a dir ara ens 
sobre personal i se'n tornarà a treure. Afirmarem que moltes de 
les coses que es fan en aquest Ajuntament, és perquè encara es 
practica "l'amiguisme", i es busquen llocs de treball adequats 
per qui els ha d'ocupar, mantenim aquesta afirmació perquè es 
cert que moltes d'aquestes persones en resulten afavorides, tota 
vegada, per un sentit equivocat de la situació o per presumir 
davant els seus veïns, o pel que sigui. 
Pel que fa al tema d'inversions i quan sentin a dir que les 
inversions que es fan es perquè l'any que ve hi han eleccions, 
nosaltres no pensem que sigui per les eleccions, pensem que es 
un caprici el continuar amb l'endeutament, perquè resulta que la 
deuta que l'Ajuntament tindrà a 31-12 és una deuta de 728 
milions de pessetes, encara que hi ha alguna persona que li 
sembla poc, i hi continua. Vam estar-hi d'acord, quan l'any 
passat es presenta un pla d'inversiona bianual per a l'any 1994-



95, en el que pel procediment d'endeutament es contreu una deuta 
de 202 milions de pessetes, llavors vam estar-hi d'acord en 
aquest programa, però a l'arrivar aquest any, i al veure que 
encara no s'han realitzat totes, ara les tornarem ha augmentar 
més i es farà un altre programa d'inversions, amb el 
corresponent augment, per sobre dels 728 milions de pessetes, de 
130 milions de pessetes més, i aixó ens portaria a una deu-  ta 
de 860 milions de pessetes del percentatge que dongui res- pecte 
al pressupost, i per aquest proper anys en xifres serà de 122 
milions de pessetes, i el que el Sr. Alcalde no diu és que per 
l'any vinent serà de 140 milions de pessetes, així si ens 
mantenim igual que ara,perquè si seguim en més endeuta- ments 
podrien sortir-ne quantitats escandaloses. Només em queda de 
recordar al Sr. Alcalde, que si un pressupost és més gran, 
normalment hi ha més càrrega fiscal, i no es cap argu- ment que 
es digui que indústries, establiments, guals i no se que més, 
que no pagaven se'ls hi hagi fet pagar, això és una postura 
acertada, però si no pagaven era perquè l'Ajuntament també hi 
anava bé amb aquesta situació, i en aquest poble hi havia els 
que pagaven i els que no ho feien, així doncs l'obligació és 
acabar amb aquesta situació, però no per posar-nos medalles sinò 
es per acabar amb una situació que era injusta. 
Acabarem esmentat el tema venda de patrimoni, que és una altra 
de les altermatives que té l'equip de govern per fer les in- 
versions, en aquest cas mantenint la coherència en la que ens 
movem, dient sempre el mateix que en altres ocasions, el pa- 
trimoni que es vendrà, per fer inversions bones pel poble, ho 
entenem. Encara que l'anterior Alcalde es dedicava a comprar 
cases velles per criar-hi rates, ara el Sr. Alcalde no té cap 
més remei que tornar-les a vendre. Llavors per tot el que hem 
dit i per moltes més que en podriem dir, queda ben clar que 
votarem en contra." 
En torn de replica el Sr. Alcalde exposa: 
- Estem d'acord amb el partit popular en un 20%, però en la 
resta d'intervenció discrepo en que hi hagi masa personal 
laboral, sinó que respón a una sèrie de necessitat puntuals que 
té l'Ajuntament en cada moment, això pel que es refereix al 
personal interí. Pel que fa a Benestar Social i a les        
atencións socials, aquest any s'han augmentat en un 30%, pel que 
fa ensenyament, s'ha de seguir invertint diners en el 
manteniment i en la prestació d'alguns serveis que si bé per 
Llei hauria de prestar la Delegació d'Ensenyament, el que és ben 
cert es que per molt que s'intenti dir que no fem prou  gestions 
perquè ho assumeixen, el que és cert és que no ho fan, i abans 
de caure en un deixement, el que fem és intentar  mantenir un 
alt servei i una alta qualitat d'ensenyament en el municipi. 
Respecte a Hisenda; parleu de massa endeutament, encara que s'ha 
rebaixat en 12 punts en els ultims quatre anys. 
Respecte a Esports i Ràdio hi ha una ordenança de propaganda 
comercial, aprovada i que en tot cas depen de la manera con 
s'utilitza i poguer finançar part de les despeses de la ràdio   
També es diu que en governació i urbanisme hi ha massa perso- 
nal, repeteixo el que he dit abans, que va en relació a les 
necessitat que té el municipi, el que és governació, ara tenim 
19 policies, a part del personal d'administració i entenem que 
és una quantitat correcte. 
Pel que fa a la intervenció d'Iniciativa de Catalunya, estem 
d'acord en que és bo que s'aprovi al mes de novembre el pres-   



supost, però pel que fa a les afirmacions de, l'Escola de Sant 
Feliu, és un edifici que mai havia presentat cap inconvenient, 
malgrat ser vell, s'hi ha fet una inspecció a fons de la com- 
posició del sostre i davant el risc potencial de que hi pogués 
pasar alguna cosa, hem optat per traslladar els alumnes a una  
escola de la Vila. El pressupost és repetitiu perquè l'acció 
comptable ens estableix una sèrie d'obligacions en quan al 
pressupost i que dificilment es canvien, a nivell de contin- 
guts es diu que es fan poques remodelacions a fons, evident- 
ment és un pressupost fet des de la nostra prespectiva. Pel que 
fa a la plaça Catalunya, és parla que és una plaça que no agrada 
a ningú, també es deia el mateix de les obres del Palau Tolrà. 
És diu que no s'ha destinat res a enllumenat, quan cada any fem 
nous punts de llum i a més a més hi ha una obligació per part de 
la concessionaria de cada dos anys fer neteja i pintura dels 
punts de llum actuals. La plaça Major es diu que cada vegada és 
menys plaça i hi ha menys espai, l'única ac- tuació s'ha fet en 
els últims 15 anys és l'ampliació del Casal d'Avis que crec que 
era necessàri. La segona actuació que s'ha fet és recuperar 
l'espai de la segona nau com a espai públic i que permetrà que 
si en un futur és decideix fer una ordenació diferent de la 
plaça, actuar-hi, i també s'està treballant en la revisió del 
Pla General de la connexió entre la plaça i el passeig Tolrà, 
guanyar metres en el que actualment està codi- ficat com a 
terreny urbanitzable i que és l'espai que hi ha entre les 
Escoles Tolrà i Cal Gorina. Continuant amb l'inter-venció d'IC, 
i a la pregunta de com és que figura la partida de telèfon de 
l'escola de Sant Feliu, tal com ja vaig dir la partida és una i 
es va convinir que no calia fer una nova fulla per aquesta 
partida pressupostària ja que és comuna i forma part d'una 
partida molt més gran. A Medi Ambient és diu que alguns partides 
haurien d'anar a càrrec de Generalitat i Diputació, jo discrepo 
ja que Generalitat no té cap tipus de competències ni Diputació, 
en aquests temes, a nivell de verds públics municipals, les 
subvecnions és diu que són les de sem-  pre, jo us convido a que 
formeu part de la Comissió que otorga les subvencions, encara 
que alguns companys ja ho són, i a l'atorgar la subvenció és 
pren com a referència les quantitats d'altres anys, però en tots 
els cassos està consensuat. En Cultura i Lleure s'ha dit que a 
les festes s'ha de pagar, en el debat 2000 de Joventut i Lleure 
és va dir que s'intenta repercutir una mínima part, 
aproximadament un 10% ó 15%, del que costa la joventut i lleure 
a aquest municipi, a nivell de festes intentar repercutir els 
costos a l'usuari. 
Pel que fa al Casal d'Estiu s'ha fet una afirmació que crec que 
és arriesgada, és va fer una informativa especifica, i es va 
dornar totes les dades que es tenien del Casal d'Estiu, de poder 
fer un Casal d'Estiu amb 90 persones, com la resta d'anys, 
aquest anys s'ha pogut fer un Casal d'Estiu de 250 persones, amb 
una bona participació de les entitats, i després de pasades les 
enquestes tenim un 95% de la gent que ens ha contestat 
afirmativament, sobre si els hi va agradar o no.  
Contentant una mica la intervenció d'ERC, i dins del nostre punt 
de vista, diuen que el pressupost d'Ingressos és realis- ta, i 
el tema de les modificacions pressupostàries, dirè que fa uns 
dos ó tres anys d'alguna manera i amb la nova comptabilitat que 
tenim les Administracions Públiques, ha canviat bastant el 
concepte, si bé estic d'acord que una óptica estructurada de la 



comptabilitat municipal doncs pot produir una certa sensació de 
canvis constants de pressupost, el que sí que és cert que 
aquesta dinàmica ens la permet l'actual legislació comptable i 
per tant d'alguna manera qualsevol discussió que veiem política 
o tècnica la mirem de corretgir. Ès una os- cil.lació que permet 
la Llei, perquè la dificultat de gestio- nar un pressupost que 
és fa el mes d'octubre-novembre, de mil milions, a part de raons 
tècniques hi poden haver raons polítiques que facin canviat 
aquest pressupost, evidentment l'encertat o no de fer aquest 
canvis, és una qüestió subjectiva de consideració. Es parla de 
que alguns regidors ni hi eren en la discussió dels 
pressupostos, us dire que si be és cert que en algunes 
informatives alguns regidors no hi han estat, el que si us puc 
dir que l'elaboració dels pressupostos cada any es fa de la 
mateixa manera, el regidor el planteja amb la seva gent, se'n 
parla en reunió regidor i Alcalde i desprès jo us els exposo, 
però tingueu ben segur que està consensuat amb els regidor 
perquè els pressupostos han sortit de les regidories. Pel que fa 
al tema de Cultura que ha exposa, nosaltres discre-  pem. En el 
tema de l'Auditori hi ha una programació, pot dir-se que és més 
o menys a favor de la joventut, aquest any s'ha intentat fer una 
mica de promoció respecte al cost, però sempre respectant 
aquesta repercussió del cost en l'usuari. Només tenim un 
Auditori i crec que la capacitat és adequada, evidentment fer-hi 
tipus d'actes més multitudinaris no s'hi poden fer perquè és un 
Auditori, en tot cas s'hauria de parlar d'un altre espai. En el 
tema de la Casa de la Vila sobre els suggeriments i preguntes, 
en principi no sortia res, ara hi fem sortir aixó i potser més 
endavant hi sortiran més coses, el que pasa és que hi ha unes 
raons d'espai i estem limitats. En Urbanisme; en el tema de les 
partides d'asfaltat us dire que és una partida de 40 milions de 
pessetes, s'inclou l'asfaltat de manteniment, ocupa unes 
partides minimes que no arriben al 50%, la resta són actuacions 
fortes en clavegueram que cada vegada que reventem una 
claveguera es refà correctament, totes les actuacions que s'han 
fet a les urbanitzacions, via projectes urbanistics o 
contribucions especials, totes ja compleixen amb la normativa, 
una part important d'aquesta partida va destinada a aixó, una 
altre part va destinada a nous punts de llum, també al que és 
obra i no manteniment, com potser el carrer Sant Iscle, i tot 
això és fer-ho de nou i ben fet; si que hi han algunes partides 
que són de manteniment, de capa d'asfalt i prou, però només en 
són algunes de les actuacions. El pressupost d'execució de 
l'escultura de la plaça Catalunya és de 8 milions de pessetes, 
evidentment que si hi sumem maqueteria, projecte, puja entre els 
11 i els 12 milions de pessetes, el tema de la proporció 
respecte a la plaça, mobiliari i verd encara que s'ha anat 
retrasant, intentarem fer una reunió amb del director de l'obra 
i el seu dissenyador perquè se li demanin els aclariments que 
calguin. En el tema d'Ensenyament, parleu de mala gestió i que 
no esteu d'acord en l'eliminació de les auxiliars, torno a dir 
que aquesta eliminació correspón a recuperar un personal que és 
de l'Ajuntament i pagat per l'Ajuntament i que mirant els 
percentatges que hi han per classes, bem entendre que es podria 
recuperar a aquest personal per destinar-lo a tasques municipals 
i que per contrarestar d'alguna manera aquest deficit que es 
produia a les Escoles, assignariem una subvenció a cada Esco- la 
perquè pogués contractar durant algunes hores a un auxiliar que 



potencies, sobretot, l'àrea de P3, P4. Pel que fa a Benes- tar 
Social es diu que no hi ha massa actuació dels polítics en tot 
el tema de Benestar Social i que si funciona és pels tècnics que 
hi ha, evidentment, qualsevol àrea concreta de Benestar Social, 
Urbanisme, etc., a nivell tècni si funciona i funciona bé és 
perquè els tècnic ho fan bé, nosaltres als tècnics d'aquesta 
Conselleria se'ls hi ha acceptat tots els projectes, s'ha 
intentat d'avançar molt en el tema de prevenció social. Des de 
l'any 1991 s'han creat una sèrie d'estructures que no hi eren i 
s'ha potenciat, penseu que tot el que és Pre-Taller, Centre 
Obert, Programes municipals de Salut, Prevenció, Drogo- 
dependències, Actuacions amb Escola de Pares etc.., tot això és 
porta a terme des d'aquest últims 4 anys, evidentment una mica 
de participació política hi ha hagut i no nomès autoritzant el 
que diuen els tècnics, sino també dirigint i participant en 
aquesta direcció del Departament, segim potenciant aixó i creiem 
que és una àrea que encara necessita molta actuació per les 
exigència que porta la societat, amb la Llei de Benestar Social 
a la mà, tot això que he dit, no ens correspon, però tenim 
l'idea clara de que ho hem de fer; quan s'arribi als 20.000 
habitants, ens correspondrà per Llei prestar aquests servei, 
encara que ara ja ho fem. S'ha hagut d'actualitzar una mica les 
plantilles de Benestar Social, contractant nova gent, alguns han 
hagut de ser substituits perquè no s'han adaptat al pas del 
temps, se'ls ha donat altres tasques dins de l'Ajuntament, però 
veiem molt clar que és un servei que s'ha de donar al ciutadà i 
que per tant s'hi ha invertit personal i diners. Pel que fa a 
l'Orientació sexual especia- litzada, podríem estar d'acord en 
cert punt, però de moment només es fa el que es pot fer, una 
coordinació entre les tres institucions afectades: Escoles, 
Ajuntament i Generalitat. En   Medi Ambient s'esta avançan en el 
tema dels residus, s'està prestant tot el que ens marca la Llei 
de Residus, el que no tenim encara decidit és l'espai on hi ha 
d'haver el que determina la Llei de Residus i que ens dona 4 
anys per fer-ho. En quant a Esports i Ràdio es parla del Gimnàs 
Municipal, crec que per entrar una mica en el tema hem de veure 
qui realment feia gimnàstica esportiva a Castellar, l'any en que 
va ser canviat de lloc hi havia dues persones que en fessin, 
tots els demés era gimnàstica de manteniment, i com que es va 
inaugurar la piscina coberta i allà ja es donava aquest servei 
es va considerar que no era necessari potenciar-ho i no fer una 
competència dins del mateix municipi, el residual que ha quedat 
de gent que encara va al gimnàs municipal, s'ha optat perquè la 
persona que ho portava ho agafés com a seu i concessionar-li una 
sèrie d'hores en el gimnàs de l'Institut. En Lleure i Joventut; 
qui coordina Joventut?, des de fa uns mesos ho coordina el 
tècnis de Joventut. Les actuacions en el tema d'atur ja s`hi 
esta actuant i en aquest moment tenim un departament de formació 
ocupacional, però el que no farem es assumir competències 
d'INEM. El tema d'habitatge és molt més complicat, dins de les 
promocions urbanistíques que s'estan fent, intentem que el 
disseny de les noves àrees de creixement tinguin uns espais 
adequats per construir-hi vivendes que siguin asequibles dins 
dels paràmetres que ens marca la Llei. Pel que fa al tema 
d'inversions, s'ha fet una proposta sobre que es digui a 
Benestar Social de la Generalitat que s'inclogui dins dels 
pressupostos de l'any que ve, una partida al respecte, per part 
nostra ja s'ha fet aquesta gestió, i se'ns ha dit que en 



principi no es preveu que hi hagui una línia de subvencions per 
l'any 1995 d'infraestructures, però que, en cas de que n'hi 
hagi, si es prioritza alguna cosa serà les llars tutelades, es 
fara un seguiment del tema per poder aconseguir aquesta 
subvenció; i seria en principi fer el projecte l'any 1995, amb 
els coneixements que tenim ara de la que ja funciona a Balaguer 
i de les 7 ó 8 que s'estan fent a la resta de Catalunya, i amb 
aquest coneixement actuar per millorar el projecte i passar a 
l'any 1996 a actuar amb l'inverssió. Ès diu que el consens només 
es demana per coses sense importància, jo crec que tot el que es 
posa sobre la taula és consensuable, però també és cert que hi 
han temes que és imposible estar-hi tots d'acord perquè 
políticament estem molt lluny. En concret el tema de subvenció 
es va consensuar, però també es va intentar consensuar el 
creixement urbanístic, i va ser consensuat per tots els grups 
menys amb ERC, posant bona voluntat entre tots, no hi ha cap 
problema per consensuar més coses. 
Per últim passaré a la intervenció del grup socialista; es diu 
que s'ha fet un pressupost de caire orientatiu, però si tenim 
1000 milions per gestionar, entrar en una definició concreta 
d'alguns temes, tècnicament és díficil i altres políticament 
durant l'any interessa canviar-los. També se'ns diu que no es- 
gotem el pressupsot d'algunes regidories, diré que n`hi ha que 
si i d'altres que no. El tema de les barreres arquitectòniques  
és cert que hi ha molt que fer en aquest àmbit, hi han aspec- 
tes legals que ens hi obligen, però tots els edificis nous ja 
s`estan fent així, i en rehabilitacions que s'hagin de fer i en 
actuacions de carrer mirem de fer-ho el millor possible, en els 
pressupostos hi ha una previsió per barreres arquitectòniques 
dins d'aquestes actuacions. No s'està d'acord en algunes 
subvencions, com la de l'Esglèsia i la del Patronat Tolrà, sóm  
del parer que en les subvencions per la façana de l'Esglèsia i 
de les Escoles del Patronat Tolrà, són dos elements 
arquitectònics de gran importància per Castellar, pel que fa a 
l'Esglèsia és un monument molt representatiu de Castellar i pel 
que fa al Patronat Tolrà que està format basicament per gent de 
l'Ajuntament, un representant del clergat, el que està molt clar 
es que no se'n responsabilitzara ningú, ni d'això ni de l'Escola 
de Sant Feliu, la nostra proposta és que tot aixó quedi sense 
efecte i l'Ajuntament, li agradi o no, ha de ser titular 
d'aquest edificis, ja que el Patronat Tolrà en aquests moments 
no exerceix cap tutela, la fundació que podria haver-hi no hi 
és, perquè no hi han fons, per tant el Patronat nomès és un nom, 
de responsable no hi ha cap. Però tenim unes Escoles que durant 
100 anys han fet una funció social importantísima, practicament 
hi hem passat tots. Tenim per un altre cantó, que hi ha una 
entitat molt arrelada a la Vila que és Colònies i Esplai i una 
activitat de molts anys que és l'Escola Nocturna, tenim una 
responsabilitat de cara a aquest centenari. També hi ha el tema 
del personal, 360 milions en el pressupsot de l'any passat, 
tenim per un cantó 6 milions de la  Policia, 4 milions dels dos 
treballadors del Sánchez, que són obligats i aquest anys en 
vindran 2 més i seran 4 milions més, en total són 8; més el 6 de 
la Policia 14, més els 2 contrac-   tats per l'INEM 18, més una 
Assistenta Social 21, a tot això s'hi aplica el corresponent 
percentatge de seguretat social, surten 27 milions de pessetes, 
que sumats als 360 milions, són 387 més l'increment del 3'5. No 
hi ha coses extranyes, només cal fer els números.  



Sobre el que s'ha dit de l'amiguisme hi ha una legislació a 
nivell laboral i és prou coneguda per tots, us dire que no s'ha 
convocat cap plaça propietat que no s'hagin fet unes opo-  
sicions obertes per tothom; de les  actuals plaçes d'interi-
natges a la plantilla no hi ha cap que surti a concurs-opo- 
sició, perquè no es consoliden, sinó que van per interinatge    
però en determintats casos és bo fer un concurs-oposició, és a 
dir no consolidar la plaça, però com a gestors d'aquesta Em- 
presa en determinats casos si que fem pasar una sèrie de pro-   
ves, intentant prioritzar el servei que s'ha de prestar. 
Pel que fa a les inversions dieu que dins d'aquest any s'arri-  
barà uns 728 milions més 130 milions, això no és cert,  ja que 
728 milions són el que tenim reconeguts l'any 1994 i diem que a 
maig del 1995 estarem per sota dels 700 milions, perquè n'haurem 
amortitzat part d'aquestes inversions i que no farem cap nova 
operació, a no ser un cas molt esporàdic, fins l'any 1996, és a 
dir acabarem la legislatiura per sota els 700 milions de 
pessetes. 
S'obra un torn de replica amb el partit popular Sr. Miquel-Àngel 
Soria tot dient que: "des de la nostra posició el que ens ha 
agradat és el pressupost equilibrat de Cultura i Lleure i no 
tant d'altres conselleries. 
Pel que fa a la Conselleria de Benestar Social hi han algunes 
partides com la d'atencions socials que queden uns 8 milions per 
a la població, hi han casos a la Vila que es necessita donar una 
solució dràstica, hi ha families que viuen en condi- cions que 
no són dignes, i potser caldria emprar alló que diu "la caritat 
comença per un mateix", crec que aquesta gent hauria de tenir un 
altre tracte. També voldria recordar-li el que ha dit sobre que 
l'Esglèsia és el signe de la nostra Vila; tant de bó que 
aquestes paraules haguessin estat recordades, quan es van 
construir les cases del Pla de la Bruguera que tapen el nostre 
signe d'identitat." 
Intervè a continuació el Sr. Tomeu Calafell per IC i diu" Si es 
pensa que ha estat poc el que ha passat a l'Escola de Sant Feliu 
i si era una aula que no s'utilitzava, penso que les da- des 
objectives que tinc del propis testimonis, no són les ma- 
teixes, ja que quan es va enfonsar una part dels alumnes hi eren 
presents i que per propia intuició de la professora van poder 
sortir corrent. Pel que fa als punts de llum, com és que si cada 
any s'incrementen els punts de llum, com és que quan passeiges 
per Castellar moltes zones són fosques. Respecte a la Plaça 
Major com és que si hi ha intenció de fer-hi alguna actuació 
futura, l'equip de govern ha anat bloquejant el teme fent-hi 
actuacions parcials que després entorpiran el futur de la Plaça 
Major. Pel que fa a la consensuació del temes, diré que sou 
vosaltres els qui teniu tots els mitjans per poder tirar  
endavant projectes, nosaltres al ser una minoria poques 
possibilitats tenim de poder presentar projectes, l'ùnic dret   
que tenim és el dret al "palateo", i respecte al Casal d'Estiu 
caldria veure la fiabilitat de les enquestes i si realment van 
contestar el que hi estaven d'acord." 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer diu: "Han sortit molts temes i 
tots poden ser objecte de més discussions, sense que ens po- 
sessim d'acord en cap; només fare menció a dos punts que ser- 
veixen d'exemple: el tema d'ensenyament, s'ha parlat de ratios  
que han baixat, i jo em pregunto si el número ha disminuit com 
és que s'assigna una subvenció per a la contractació auxiliars  



a les escoles per solucionar la pèrdua de les idònies que ja hi 
eren. I en Benestar Social, s'ha parlat que no s'ha tallat cap 
dels projectes dels tècnics, i jo pregunto: És que tot ho han de 
fer els tècnics no hi pot haver cap iniciativa per part dels 
polítics. Per últim en el tema de gimnàs crec que degut a una 
mala gestió municipal és va deixat perdre, i ara s'intenta 
recuperar-ho. 
Tot el que s'ha anat dient depen del nivell d'exigència de 
cadascú, nosaltres tenim la precissió que el vostre nivell 
d'exigència, en aquest cas, està molt més per sota, per di- 
ferents motius, i nosaltres considerem que es podria fer bastant 
més; el que si que demanaria és que tot això no és quedés només 
en bones paraules, de propostes en presentem i en presentem 
bastantes i molt poques arriben al Ple per poder de- batre-les, 
perquè són abortades a mig camí. Per acabar només aquest desig, 
que tot no siguin bones paraules, que no quedi només apuntat en 
un paper i l'any que vé no es torni a parlar de les mateixes 
coses." 
El Grup socialista intervé amb el Sr. Patricio Mercado que diu: 
m'agradaria fer una matització; quan parlem del tema de diners, 
en els prèstecs, s'ha parlat d'una xifra, 728 milions, si es 
contreu per sobre d'aquesta quantitat una deute de 130 surten 
860 milions de pessetes, desprès se'm contesta que no serà així 
perquè ja haurem pagat, però el fet és que s'han de pagar." 
Intervé a continuació i per grup socialista el Sr. José Rodrí- 
guez per fer esment al tema de la plantila i dir que sembla que 
quan convé no s'escolta el que diu el poble, i que és llastimós 
el que passa dins de l'Ajuntament. 
Per acabar el Sr. Alcalde remarca que: 
 - en el tema de les famílies necessitades, tenim uns tèc- nics 
per determinar quines són i quins ajuts necessiten. 
 - en el tema de les auxiliars; si es torna a pressupostar una 
quantitat per subvencions és perquè la incidència que pugui  
tenir a nivell d'escola sigui menor, no és el tenir aquella 
persona que ha estat 15 anys allà, sinó una persona que és 
contracta durant unes hores per ajudar, mentres es va apretant a 
la Generalitat perquè hi posi més professors, és aquesta 
l'intenció de fer aquest refors. 
 - sobre el que s'ha dit en Benestar Social que són els tècnis 
els qui elaboran els projectes, val a dir que el Regidor està   
treballant i jo mateix també estic en contacte amb ells, hi ha 
un treball en conjunt. 
 - sobre el consens, en les propospes puntuals és molt difi- cil 
perquè pot haver-hi criteris canviants i si pot veure una   
 
visió política, però les propostes globals de temes grans són 
les que consta més treballar perquè exigeix un nivell de coor- 
dinació molt gran, però intentaren que no només quedi en pa-    
raules. 
- en el tema d'inversions us diré que si en els 130 milions de 
nous, si contessin com vosaltres en tindriem dos mil perquè no 
n'amortitzariem mai cap. 
Pel últim a l'intervenció d'IC diré que a l'Escola de Sant Feliu 
no van succeir els fets tan extrems com ens ha dit, va caure un 
troç de pedra i va fer malvé la teulada. I en els punts de llums 
s'han fet actuacions en tot el sector del cas àntic,   i en 
diversos carrers de la Vila. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, amb el següent 



resultat: 
   - Vots a favor  : NOU    ( 9) dels regidos de CiU. 
   - Vots en contra: VUIT   ( 8) dels regidors del G.Socialis-  
                                 ta, ERC, IC i PP. 
   - Abstencions   : CAP    ( 0). 
 
 8.- PLANTILLA PER A L'ANY 1995. 
 
ATÈS que els articles 90 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les Bases de Règim Local i 126 i 127 del Reial 
Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, determinen que les 
Corporacions Locals aprovaran anyalment en ocasió del pressu- 
post, la plantilla de personal que comprendrà tots els llocs de 
treball degudament classificats, reservats a funcionaris i a 
personal laboral i eventual i que els articles 126 i 127 del 
Reial Decret Legislatiu 781/86, de 18 d'abril, contenen els 
principis informadors per a l'elaboració de les Plantilles ai- 
xí com el procediment per a la seva aprovació. 
L'Alcalde-President, proposa al Ple de la Corporació, l'adop- 
ció dels següents. 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar la Plantilla Orgànica d'aquest Ajuntament per a 
l'any 1995 que es conté en la documentació annexa a aquest 
dictamen i que forma part del mateix, comprenent el detall 
d'aquesta Plantilla Orgànica, els següents apartats: 
 A) Places de funcionaris de carrera classificades en es- 
        cales i sots-escales. 
 B) Places reservades a personal de confiança o assessora- 
        ment especial. 
 C) Llocs de treball subjectes a la legislació laboral. 
SEGON.- Trametre còpia a la Comunitat Autònoma de Catalunya i 
disposar la seva publicació íntegra al Butlletí Oficial de la 
Provincia. 
El Sr. Alcade intervè per defensar la proposta tot dient que fa 
referència a les places que hi ha en aquest moment a la 
plantilla que ara es presenta i són les que actualment ja hi ha 
a l'Ajuntament més una plaça per la revisió de Pla. Sobre el 
personal interí que, també s'especifica en el llistat, sa-  beu 
que hi ha unes places que ara es convoquen unes proves de  
concurs-oposició, per fer-les també fixes. Igualment es fa 
menció de places que estan en dedicació parcial, tan de per-   
sonal que és fixa com personal que no n'és. 
 
En torn d'intervencions comença pel PP el Sr. Miquel-Àngel Soria 
dient: "sobre el tema de la plantilla i com que ja ha quedat ben 
palesa la nostra postura en el punt anterior, el vot serà en 
contra. No parlarè de favoritismes però si que dire que ho té 
molt difícil una persona que sigui del partit que jo represento 
per entrar a treballar a l'Ajuntament". 
 
El Sr. Tomeu Cafaell per IC diu que: "el seu vot serà l'abs- 
tènció perquè creiem que en molts dels casos d'increment de 
personal que hi ha hagut és innecessàri". 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer diu: "que el seu grup s'abs- 
tindrà no perquè hi estiguem d'acord, sinó perque veiem que en 
el tema de la plantilla potser hi ha hagut alguns casos en que 
el procediment que s'ha emprat per a la contractació de perso-  
nal no ha estat del tot legal, ja que es comença a treballar 



primer com a interí, després amb contracte i finalment se li fa 
un concurs a mida, i es crea un lloc de treball es- pecífic per 
a aquesta persona, tot i que es convoca concurs. AIxí com hi ha 
algun cas en concret de que és crea una plaça nova, és fa un 
concurs el mes d'octubre-novembre, però ja hi ha una persona de 
l'Ajuntament que està ocupant ja la plaça, crec que tot això és 
donar una mala imatge de cara a la plan- tilla i demostra poca 
ètica." 
Pel grup socilista la Sra. Pilar Llaquet  diu: el nostra grup no 
votarà a favor de la plantilla, no perquè estiguem en des-acord 
en les places ni en les persones que les han d'ocupar, sabem que 
el mecanisme emprat és legal, però pensem que no és la manera 
més correcte per ocupar aquests llocs de treball que valer-se de 
l'amigüisme, i també ens solidaritzem amb l'opinió dels demés 
companys de l'oposició." 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, amb el següent 
resultat: 
   - Vots a favor  : NOU  (9) dels regidos de CiU. 
   - Vots en contra: SIS  (6) dels regidors del G.Socialis-     
                              ta i PP. 
   - Abstencions   : DUES (2) dels regidors d'ERC i IC. 
 
9.- PROPOSTA SOBRE COOPERACIÓ AL DESENVOLUPAMENT 
 
El tercer món és el nom genèric que inclou els països sots-
desenvolupats, amb la majoria de la població mundial, de la qual 
una gran part viu mancada del més elemental per progres-   sar 
en la condició humana. En alguns d'aquests països la pobresa es 
troba en estat creixent i la seva estructuració interna 
econòmica i social impedeix que per sí sols puguin obrir una via 
evolutiva que els permeti sortir de la pobresa extrema. 
Hem de reconèixer que en els països com el nostre, en què el 
poder de consum, l'alt nivell de vida i tot simplement, 
l'expansió tecnològica, industrial o comercial, han estat 
possibles en detriment del tercer món. La cooperació al 
desenvolupament és complir mínimament amb el dèbit que tenim 
assumit als països sots-desenvolupats, i véncer les 
disponibilitats econòmiques existents. 
És per això que l'Ajuntament de Castellar, conscient del 
compromís, inicia la seva aportació per tal d'assolir en breu la 
xifra simbòlica del 0,7% que fou recomenada per l'ONU, per tal 
que aquest percentatge fos dedicat pels estats, detreient-lo 
dels pressupostos per destinar-lo a ajudes al tercer món. 
Enguany hi dedicaran un 0,3% dels recursos ordinaris propis, el 
següent el 0,5% i finalment l'any 1997 arribaríem al 0,7%, en 
conseqüència, davant la dimensió solidària de la proposta, 
proposem adoptar el següent 
ACORD: 
Els grups municipals de CiU, PSC, ERC, IC i PP, es comprometen a 
destinar pel pressupost de 1995, el 0'3 per cent dels recur-  
sos ordinaris propis, el 0'5 per cent el 1996 i el 0'7 per cent 
el 1997, a la cooperació al desenvolupament, els quals seran 
gestionats per entitat o entitats que l'Ajuntament Ple designi i 
destinats a projectes concrets. 
La proposta fou defensada pel Sr. Alcalde tot dient que en la 
proposta d'acord estan incloses totes les forces, és determi-nar 
una quantitat que progessivament s'acosti en aquesta sim-   
bolica xifra del 0'7 i que contribueixi a fer accions puntuals  



de cooperar al desenvolupament dels països del tercer nom que 
estan molt necessitats d'aquests ajuts i que si no és via una 
consensuació cuitadana que provingui de les Administracions, no 
es fara. Vem entrendre que s'hi havia d'entrar, i tot i que és 
un tema no molt conegut per tothom. S'acorda l'obligació per 
part de l'Ajuntament que en els propers pressupostos s'hi 
destinin percentatges progessivament fins el 0'7, i per altra 
banda establir ja des d'avui i fins el gener una comissió que 
determini les finalitat i que miri de determinar en que s'em- 
pleran aquests diners si ens associem en els Fons Català de 
Cooperació i si realment és aixi, en el mes de gener es plan- 
tejara a l'Associació la destinació d'aquests diners. Demana- 
ria que els companys de consistori s'afegissin a aquesta ini- 
ciativa i donesin una explicació del seu vot tant si es afir- 
matiu com si no ho és. 
Comença el torn d'intervenció amb el PP i el seu representant 
Sr. Miquel-Àngel Soria manifestant-se totalment d'acord amb la 
proposta. 
Per IC el Sr. Tomeu Calafell diu que: "el seu grup votarà a 
favor encara que considerem molt minsa la quantitat que es 
destina." 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC manifesta que: "ja es important  
començar i el nostre grup feia la proposta en principi del 0'7 
que és la revaloralització que feia les Nacions Unides l'any 
19972 per a l'any 1993, aquesta recomació és del 6'25, nosal-   
tres ens quedem en un 0'3, però cal crear aquest compromís 
d'anar apujant aquesta quantitat." 
Pel Grup Socialista la Sra. Pilar Llaquet diu: "al nostre grup 
hagués apujat una mica més, però nomès és el començament i 
esperem que amb els anys arribar a aquest mínim. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 
 10.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
 
10.- No n`hi ha. 
 
 
 11.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES. 
 
Es comença aquest apartat amb el grup del PP i amb el seu re- 
presentant Sr. Miquel-Àngel Soria tot exposant que: "fa uns dies 
una família del carrer Barcelona, em va demanar que si era 
possible que la Policia Local pugui amonestar a un moto- rista 
que, quan falten vint minuts per les 8 del matí i deu  
minuts per les 3 de la tarda passa pel carrer fent un soroll 
insoportable, la meva contesta va ser que la Policia Local 
podria no només amonestar a aquest motorista sinó també san-
cionar-lo, aixó si l'Equip de Govern es decideix a fer complir 
les ordenances municipals votades per tot el Ple ja fa temps, en 
contra de la contaminació acústica". 
El Sr. Alcalde  li respon tot dient que el tema de la conta- 
minació acústica es resum en 1500 motos per 19 policies, re- 
partits en torns de 4, 4 i 2, llavors és praticament imposi-ble 
estar a tot arreu. 
El Sr. Tomeu Calafell per IC pregunta: "si quan es posi el 
semàfor, la Vallesana de pujada si pararà en el mateix lloc o hi 



hauria un lloc conret. 
El Sr. Alcalde contesta que degut a les bones gestions fetes una 
persona que treballa en aquest Ajuntament, s'ha aconsegit fer 
una marquesina on marca la parada de la Vallesana, i a més a més 
serà la mateixa empresa la qui faci les obres". 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC recorda la informativa demanada 
per l'Escola de Sant Feliu. Un altre tema és l'ampliació de la 
Biblioteca, com està, si hi ha subvenció concedida etc.. I per 
últim tres coses puntuals: d'obres al carrer Dr. Pujol, que 
continua havent-hi el forat al davant del semàfor amb la tapa  
de la claveguera que surt amb el conseqüent perill pels petits  
turismes, això fa mesos que està igual, l'Empresa que va fer les 
obres no ho va arreglar, en aquest carrer n'hi ha dos, a 
l'entrada per l'Escola Emili-Carles Tolrà que hi ha un tros de 
la vorera que hi ha tirat terra i no s'hi ha fet res i a la part 
final del semàfor. Desprès les obres que s'estan fent a l'accès 
al cementiri, en el camí que se'n va cap el camp de tir i a les 
cases de pages que hi ha, quan plou el terra és pràcticament 
intransitable. I un suggeriment sobre el Passeig en el mateix 
sector on hi ha el forat, quan gires a l'esquerra hi ha un pas 
de vianants que no té el semàfor en ambar d'avís.  El Sr. 
Alcalde li respon que a finals d'agost es van acabar les dues 
obres, es va tapar amb paviment però la compactació no va ser 
bona per dificultats del terra, no obstant està pre-  vist 
asfaltar-ho abans de finals d'any. Sobre el tema del cementiri, 
ja estavem asabentats d'aquest problema, però ja es va quedar 
amb l'empresa que fa les obres que un cop finalitza-  des les 
obres deixarien el ferm en bon estat. 
Pel grup socialista el Sr. Josep Rodriguez diu: "sabem que s'ha 
contractat una empresa per posar els llums de nadal, i se'ns va 
dir que sortiria molt més econòmic, en resum aquesta 
instal.lació ha provocat incidents de tràfic, ja que tallaven 
els carrers sense cap indicació. 
La Sra. Pilar Llaquet comentà que en el sector del carrer 
Francesc Layret, plaça Forjador, hi ha una cruïlla amb prefe- 
rència dels cotxes que baixen pel carrer Francesc Layret, i no 
hi ha cap placa que ho indiqui. També comentà que en aquests 
dies s'estan celebran les eleccions dels Consells Escolars, i la 
meva pregunta és si l'Escola de Música municipal té la ma- teixa 
normativa que les demés Escoles. 
Contestà a la pregunta el Sr. Josep Carreras dient que el Con- 
sell Escolar de l'Escola de Música és un Consell molt casolà i 
el que es fa és tenir una representació amb pares d'alum- nes, 
de professors, de direcció, Cap d'Estudis i Ajuntament. 
 
El Sr. Alcalde doná per acabada la sessió i a l'ésser l'última 
d'aquest any, desitja un Bon Nadal a tots els assistents. 
 
 
I no havent-hi cap més assumpte a tractar, éssent a un quart de 
dotze de la nit, s'aixeca la sessió de la qual s'estén la 
present Acta que signa com a fedatari d'aquests acords el Se-
cretari, amb el vist-i-plau del Sr. Alcalde. 
 


